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Introduction 
	
	

n	 2008,	 the	 United	 States	 Department	 of	 Justice	 successfully	 prosecuted	
the	 Holy	 Land	 Foundation	 for	 Relief	 and	 Development	 (HLF)	 and	 its	
founders	on	108	charges,	including	material	support	for	terrorism,	money	
laundering	and	tax	fraud.	The	government’s	theory	of	the	case,	successfully	

proven	at	 trial,	was	 that	 the	Holy	Land	Foundation	was	established	as	 a	 front	
group	of	 the	Palestine	Committee—a	covert	organization	of	 the	U.S.	branch	of	
the	 Muslim	 Brotherhood—and	 that	 its	 purpose	 in	 this	 conspiracy	 was	 to	
provide	funds	for	the	Palestinian	terrorist	organization,	Hamas.		

In	order	to	prove	its	case,	the	U.S.	Government	successfully	demonstrated,	first,	
that	 the	 Muslim	 Brotherhood	 was	 an	 international	 organization	 operating	
across	 the	globe,	 including	 in	 the	United	States.	During	 the	 launch	of	 the	First	
Intifada	 against	 Israel	 in	 the	 early	 1980s,	 the	Muslim	Brotherhood	decided	 to	
establish	 “Palestine	Committees”	 across	 the	globe	 in	order	 to	provide	 support	
for	its	then-new	organization,	Hamas,	which	was	engaged	in	a	war	of	terrorism	
against	 the	 state	 of	 Israel	 and	 its	 civilian	 population.	 The	 job	 of	 the	 Palestine	
Committees	was,	in	their	own	words,	“to	make	the	Palestinian	cause	victorious	
and	to	support	it	with	what	it	needs	of	media,	money,	men	and	all	of	that.”1	

One	of	 the	key	 elements	of	 the	prosecution’s	 case	was	 audio	 surveillance	of	 a	
meeting	 held	 over	 the	 course	 of	 two	 days	 at	 a	 Courtyard	 by	Marriot	 hotel	 in	
Philadelphia,	Pennsylvania,	in	October	1993—one	year	prior	to	the	designation	
of	Hamas	as	a	terrorist	organization	by	the	Clinton	Administration.		

The	successful	surveillance	of	the	1993	“Philly	Meeting,”	as	it	came	to	be	called,	
was	vital	to	the	U.S.	Government’s	efforts	to	demonstrate	the	role	of	U.S.-based	
Muslim	 Brotherhood	 organizations	 in	 supporting	 Hamas.	 It	 also	 became	 a	
window	 into	 the	operations	of	 the	Brotherhood	 in	 the	United	States	 at	 a	 time	
where	 preparations	 were	 being	 made	 for	 the	 designation	 of	 Hamas	 as	 a	
terrorist	group,	the	first	serious	threat	to	the	Brotherhood’s	operations	since	it	
began	in	the	early	1960s.	

In	particular,	the	Philly	Meeting	stands	out	as	the	earliest	record	of	the	founding	
of	 the	 Council	 on	 American	 Islamic	 Relations	 (CAIR)	 as	 an	 organization	 both	
created	under	the	auspices	of	the	Palestine	Committee	and	in	the	context	of	its	
goal,	 support	 for	 Hamas.	 	 In	 that	 framework,	 CAIR	 had	 a	 responsibility	 for	
providing	media	support	and	propaganda	on	behalf	of	the	Muslim	Brotherhood	
and	 Hamas.	 The	 founding	 of	 CAIR	 would	 represent	 a	 new	 era,	 as	 the	
Brotherhood	began	 to	 take	 its	message	not	 just	 to	 the	Palestinian	and	Muslim	
communities	in	America,	but	also	to	the	American	people	more	broadly.		

CAIR’s	founding	was	an	important	event	because	this	new	front	of	the	Palestine	
Committee	would	be	empowered	not	 just	 to	dissimulate	and	propagandize	on	
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behalf	 of	Hamas,	 but	 for	 the	 larger	Muslim	Brotherhood	 cause	 as	 a	whole.	 As	
such,	the	proposal	to	create	this	new	organization—first	broached	at	the	1993	
Philly	 Meeting—required	 and	 received	 the	 approval	 of	 the	 Global	 Muslim	
Brotherhood	leadership	itself,	according	to	information	obtained	by	the	FBI.2	

As	 the	Palestine	Committee,	 including	CAIR,	prepared	to	operate	 in	a	new	and	
potentially	 hostile	 American	 environment—where	 open	 reference	 to	 support	
for	 jihad	 against	 Israel	 and	 financial	 support	 for	 Hamas	 would	 no	 longer	 be	
legally	tolerated—they	would	be	guided	by	the	words	spoken	by	CAIR	founder	
Omar	Ahmad,	who	was	present	at	the	meeting.	Ahmad	noted	the	importance	of	
misleading	Americans	about	the	true	nature	of	the	Muslim	Brotherhood	and	its	
support	for	the	terror	war	against	Israel.		

“I	believe	 that	our	problem	 is	 that	we	stopped	working	underground.	We	will	
recognize	the	source	of	any	message	that	comes	out	of	us.	I	mean,	if	a	message	is	
publicized,	we	will	 know...,”	Omar	Ahmad	 told	 the	Philly	meeting	participants,	
“the	media	person	among	us	will	recognize	that	you	send	two	messages;	one	to	
the	Americans	and	one	to	the	Muslims.	”3		

Echoes	of	Omar	Ahmad’s	words	remain	visible	 today.	CAIR,	 the	 last	remaining	
organization	of	the	original	Palestine	Committee,	continues	to	operate	in	much	
the	 same	 manner	 as	 it	 was	 originally	 envisioned	 in	 Philadelphia.	 Portraying	
itself	as	a	“Muslim	civil	rights	group,”	CAIR	continues	to	enjoy	lobbying	access	to	
state	and	federal	legislators,	high-level	meetings	with	members	of	the	executive	
branch,	and	the	support	and	endorsement	of	uncurious	media	outlets.		

CAIR	 cloaks	 itself	 in	 claims	 of	 moderation	 while	 promoting	 the	 same	 Islamic	
supremacist	 agenda	 of	 encouraging	 American	Muslims	 to	 support	 Jihad,	 both	
against	Israel	and	elsewhere.	While	the	group	publicly	promotes	a	toned-down	
version	of	Islamist	rhetoric	for	the	American	public	as	a	whole,	its	own	history	
belies	these	claims	of	moderation.		

A	 number	 of	 CAIR’s	 employees	 and	 board	 members	 have	 been	 indicted,	
convicted	 and	 deported	 for	 terrorism	 or	 material	 support	 for	 terrorism,	 as	
noted	by	the	Louisiana	State	House	of	Representatives	when	it	voted	to	support	
a	prohibition	against	state	officials	“interacting	with	the	group.4			

Contained	in	this	volume	are	annotated	excerpts	of	court	transcripts	from	U.S.	v	
Holy	Land	Foundation	for	Relief	&	Development,	as	FBI	Agent	Lara	Burns	walks	
Acting	U.S.	District	Attorney	Barry	 Jonas	 through	 the	 events	 leading	up	 to	 the	
Philly	Meeting	in	October	1993,	followed	by	the	meeting	itself.	These	transcripts	
offer	 a	 valuable	 window	 into	 the	 deliberations	 and	 operations	 of	 the	Muslim	
Brotherhood	in	America.		

Wherever	possible,	the	text	of	Burn’s	testimony	has	been	left	as	it	appears	from	
court	 records.	 In	 instances	 where	 we	 have	 made	 the	 decision	 to	 excerpt	
portions	of	 testimony,	 ellipses	have	been	used.	Every	effort	has	been	made	 to	
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excerpt	from	the	transcript	only	in	order	to	streamline	the	often	unwieldy	back	
and	forth	of	a	court	setting,	with	great	care	taken	not	to	distort	the	context	or	
full	meaning	of	the	included	segments.		

Annotations	 are	 written	 in	 italics.	 In	 cases	 where	 Agent	 Burns	 refers	 to	 a	
document,	 or	 to	 the	 transcript	 of	 an	 FBI	 wiretap	 or	 audio	 surveillance,	 the	
relevant	excerpt	of	the	document	or	text	is	included	in	cases	where	we	believe	it	
would	prove	beneficial	to	the	reader.			

We	have	also	 included,	 as	 appendices,	 brief	 summaries	and	excerpts	 from	 the	
Philly	Meeting	that	are	informative	–	particularly,	in	regards	to	the	formation	or	
nature	 of	 CAIR	 –	 but	 were	 not	 invoked	 during	 this	 section	 of	 courtroom	
testimony,	 which	 (naturally)	 focused	 on	 the	 defendants	 at	 trial	 in	 the	 case,	
rather	than	on	the	principals	involved	in	CAIR’s	founding.		

It	is	our	hope	that	this	annotated	transcript,	with	assembled	appendices,	will	be	
a	 useful	 tool	 for	 those	 looking	 to	 educate	 themselves	 about	 the	 Holy	 Land	
Foundation	trial,	the	window	it	opened	into	the	reality	of	Muslim	Brotherhood	
operations	in	the	United	States,	and	the	ominous	genesis	and	true	nature	of	the	
organization	known	as	CAIR.	We	believe	it	serves	as	a	worthy	addition	to	the	Center	
for	Security	Policy’s	“Archival	Series”	of	published	Muslim	Brotherhood	documents.			



4	



5	

Testimony 

Excerpts of Lara Burns, FBI Agent, testifying for the 
U.S. Government in U.S. v. Holy Land Foundation for 
Relief and Development, et al. 

THE	COURT:	Mr.	Jonas?	

MR.	JONAS:	Thank	you,	sir.	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	I	want	to	get	back	and	talk	about	the	Palestine
Committee.

A. Okay.

Q. Did	 the	Palestine	Committee	 have	 any	meetings	 that	were	 recorded	by	 the
FBI?

A. Yes.

Q. And	is	there	one	in	particular	that	stands	out	in	your	mind?

A. There	is.

Q. When	did	that	meeting	occur?

A. October	2nd	and	3rd	of	1993.

Q. I	am	sorry.	Could	you	repeat	that?

A. October	2nd	and	3rd	of	1993.

Q. Where	did	it	take	place?

A. At	a	Courtyard	by	Marriott	in	Philadelphia,	Pennsylvania.

Q. With	regard	to	the	Israeli-Palestinian	issues,	what	was	going	on	at	that	time?

A. The	Oslo	Peace	Accords	had	just	been	signed.

Q. Did	the	FBI	record	this	entire	meeting?

A. They	did.

Q. And	was	the	recording	transcribed	into	a	transcript?

A. Yes.	 A	majority	 of	 the	 conversation	was	 in	 Arabic,	 and	 there	were	 English
transcriptions	of	the	conversations,	and	I	have	reviewed	those.

Q. Okay.	Generally	speaking,	what	was	the	purpose	of	the	meeting?
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A. The	purpose	of	 the	meeting	was	 for	 the	Palestinian	Committee	members	 to
discuss	how	they	were	going	to	continue	to	operate	in	the	United	States	in	light
of	the	signing	of	the	peace	accords	between	the	Palestinians	and	the	Israelis.

Q. Okay.	 For	 purposes	 of	 your	 testimony,	 would	 it	 be	 fair	 to	 call	 this	 the
Philadelphia	meeting	or	the	Philly	meeting?

A. Yes.

Q. Were	 there	planning	conversations	on	 the	call	–	Withdrawn.	Did	any	of	 the
Defendants	 or	 any	 of	 the	 participants	 have	 any	 phone	 calls	 where	 they
discussed	the	planning	of	the	Philadelphia	meeting?
A. Yes.

Q. And	were	those	phone	calls	intercepted	by	the	FBI?

A. Some	of	them	were,	yes.

Q. Do	you	have	what	has	been	marked	Ashqar	Wiretap	No.	1?
A. I	do.

Q. And	can	you	remind	us	who	Ashqar	is?

A. Ashqar	 is	one	of	 the	members	of	 the	Palestinian	Committee	that	we	saw	on
the	 list.	 Also	 his	 home	 is	 the	 one	 that	 was	 searched	 in	 that	 covert	 search	 in
December	of	'93.

Abdel	 Haleem	 Ashqar	 was	 a	 Palestine	 Committee	 member	 and	 one	 of	 the	
founders	of	the	Al	Aqsa	Educational	Fund,	an	organization	suspected	of	helping	
to	finance	Hamas.	He	would	be	acquitted	of	terrorism	finance	charges,	 in	part	
because	 some	 of	 the	 evidence	 against	 him	 predated	 Hamas’	 designation	 as	 a	
terrorist	 organization.	 Ashqar	 would	 later	 be	 convicted	 and	 sentenced	 to	 11	
years	in	prison	on	charges	of	contempt	and	obstruction	of	justice	for	refusing	to	
testify	 in	 a	 grand	 jury	 hearing	 about	 Hamas	 finance	 activities	 in	 the	 United	
States.5	

Q. With	regard	to	Ashqar	Wiretap	No.	1,	who	are	the	participants	in	this	call?

A. Abdel	Haleem	Ashqar,	the	Defendant	Shukri	Abu	Baker,	and	Omar	Yehia,	also
known	as	Omar	Ahmad.

Q. What	is	the	date	of	the	call?

A. September	13th,	1993.

MR.	JONAS:	Your	Honor,	at	this	time	I	would	offer	into	evidence	Ashqar	Wiretap	
No.	1	and	1-A.		

THE	COURT:	That	is	admitted.	

(BY	MR.	JONAS)	And	again,	Agent	Burns,	is	this	the	whole	call	that	we	have,	or	
are	we	offering	into	evidence	a	redacted	version?	
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A. We	are	offering	portions	of	the	call.

Q. All	right.

MR.	JONAS:	If	we	can	play	the	portions	that	we	have,	please.

(Whereupon,	 Ashqar	 Wiretap	 No.	 1	 was	 played	 while	 questions	 were	
propounded.)	

…	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	who	is	OM?

A. That	is	Omar	Ahmad.

Omar	Ahmad	aka	Omar	Yehia,	was	one	of	 the	 founding	members	of	CAIR	and	
president	of	the	Islamic	Association	of	Palestine6	(about	which	more	will	be	said	
later).	Ahmad’s	role	as	President	Emeritus	of	CAIR	was	one	of	the	reasons	cited	
by	the	FBI	for	their	policy	of	cutting	ties	to	CAIR.7	 In	the	aftermath	of	the	HLF	
trial,	during	a	deposition	for	the	successful	deportation	of	CAIR	Board	member	
Nabil	 Sadoun8,	 an	 FBI	 agent	 would	 describe	 Ahmad’s	 presence	 at	 the	 1993	
Philly	meeting	and	identify	Ahmad	as	“one	of	the	leaders	of	HAMAS.”9	

Q. And	who	is	SH?

A. The	Defendant	Shukri	Abu	Baker.

Shukri	Abu	Baker	was	one	of	the	founders	of	the	Holy	Land	Foundation,	and	one	
of	the	defendants	in	the	case.	A	resident	of	Garland,	Texas,	at	the	conclusion	of	
the	Holy	 Land	Foundation	 trial	Abu	Baker	would	 be	 sentenced	 to	 65	 years	 in	
prison	 for:	 	 “10	counts	of	conspiracy	to	provide,	and	the	provision	of,	material	
support	to	a	designated	foreign	terrorist	organization;	11	counts	of	conspiracy	
to	 provide,	 and	 the	 provision	 of,	 funds,	 goods	 and	 services	 to	 a	 Specially	
Designated	Terrorist;	10	counts	of	conspiracy	to	commit,	and	the	commission	of,	
money	 laundering;	one	count	of	conspiracy	to	 impede	and	 impair	 the	 Internal	
Revenue	Service	(IRS);	and	one	count	of	filing	a	false	tax	return.”10	

Q. It	 said	 a	 moment	 ago	 Association	 and	 Fund.	 Where	 have	 we	 seen	 those
names?

A. The	Association	 is	 the	 IAP,	 and	 the	Fund	 is	 the	Occupied	Land	Fund	or	 the
Holy	Land	Foundation.

THE	COURT:	I	don't	know	that	the	jury	remembers	always	what	these	acronyms	are.	

THE	WITNESS:	The	Islamic	Association	for	Palestine,	the	IAP.	

The	 Islamic	 Association	 of	 Palestine	 (IAP)	 was	 an	 organization	 that	 the	
Government	 described	 as	 the	 “Propaganda	 and	 information”	 arm	 of	 the	
Palestine	 Committee	 that	 received	 money	 from	 Hamas	 leader	 Mousa	 Abu	
Marzook	to	provide	Hamas	propaganda	in	the	United	States.11	The	government	
brief	goes	on	to	describe	their	case	against	IAP	as	follows:	
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The	 IAP,	 which	 involved	 the	 defendant	 Ghassan	 Elashi	 as	 an	 original	
incorporator	 and	 bank	 account	 signatory,	was	 designed	 as	 a	 propaganda	
facility,	responsible	for	Intifada	festivals	(involving	the	defendant	HLF),	pro-
Hamas	 publications,	 and	 the	 general	 rallying	 of	 support	 within	 the	
American	 Palestinian	 community.	 	 The	 IAP	 was	 the	 first	 organization	 to	
publish	an	English	version	of	 the	Hamas	charter,	which	as	previously	explained	
vows	to	replace	Israel,	the	West	Bank,	and	Gaza	with	an	Islamic	state.	

CAIR’s	 founders	Nihad	Awad,	Omar	Ahmad,	and	Rafiq	Jaber	were	all	members	
of	the	Islamic	Association	of	Palestine	(IAP).12	

Q. (BY	MR.	JONAS)	And	where	have	we	seen	the	IAP	and	the	HLF	together?

A. Organizations	that	were	part	of	the	Palestine	Committee.

Q. Do	you	see	where	Omar	mentions	Abu	Ibrahim?

A. Yes.

Q. Who	is	that?

A. That	is	the	Defendant	Mohamed	El	Mezain.

Mohamed	El	Mezain,	Chairman	of	the	Holy	Land	Foundation,	was	sentenced	to	
15	years	in	prison	for	“one	count	of	conspiracy	to	provide	material	support	to	a	
designated	 foreign	 terrorist	 organization.”	 El	 Mezain	 was	 the	 founder	 of	 the	
Islamic	 Center	 of	 Passaic	 County,	 New	 Jersey,	 and	 bragged	 that	 the	 mosque	
provided	$1.8	Million	for	Hamas	activities.13		

…	

Q. Agent	Burns,	there	is	a	discussion	of	papers	and	writing.	From	your	review	of
the	Philadelphia	transcript,	were	papers	presented	to	the	participants?

A. Yes,	they	were.

Q. And	what	does	that	mean?

A. Well,	 the	Philadelphia	meeting	was	separated	 into	sessions	based	on	topics,
and	 individuals	wrote	 papers	 regarding	 certain	 topics,	 like	media	 and	 charity
work,	and	presented	those	papers	to	the	meeting	attendees	and	they	discussed
the	papers.

…	

Q. Agent	Burns,	was	there	another	call	where	there	was	a	discussion	about	the
meeting	prior	to	the	meeting	taking	place?

A. There	was.

Q. Do	you	have	before	you	Ashqar	Wiretap	No.	2?

A. I	do.

Q. Who	are	the	participants	in	this	call?



9	

A. Abdel	Haleem	Ashqar	and	Omar	Yehia,	also	known	as	Omar	Ahmad.

Q. What	is	the	date	of	this	call?

A. This	one	is	dated	September	27th,	1993.

MR.	JONAS:	Your	Honor,	at	this	time	I	would	offer	into	evidence	Ashqar	Wiretap	
No.	2.	

THE	COURT:	That	is	admitted.	

MR.	JONAS:	I	don't	think	we	are	going	to	play	this	one.	I	think	we	are	just	going	
to	read	the	first	page.	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	do	you	have	that	in	front	of	you?

A. I	do.

THE	COURT:	Do	you	also	want	to	offer	2-A?

MR.	JONAS:	Yes,	Your	Honor.	Thank	you	for	reminding	me.	No.	2-A.

THE	COURT:	Those	are	admitted.

MR.	JONAS:	Thank	you,	sir.

MR.	JONAS:	Page	2.

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	if	you	can	just	read	this	first	page,	and	I	will	let
you	know	when	to	stop.

MR.	DRATEL:	Can	we	get	a	date	of	the	conversation?	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns	do	you	know	the	date	of	the	call?

A. Yes.	It	is	September	27,	1993.

Q. Do	you	see	where	the	date	is	on	the	transcript?

A. That	is	correct.

Q.	Okay.	If	you	can	read	the	first	page	or	the	second	page	of	the	transcript,	the	first	
page	where	there	is	actually	conversation,	and	I	will	let	you	know	when	to	stop.	

A. Okay.	 The	 first	 speaker	 AB	 is	 Ashqar,	 and	 he	 says,	 "By	 God,	 no.	 I	 mean,
nothing.	May	God	protect	you.	Everything	 is	 fine.	Nothing	new.	May	God	bless
you."	Abou	Mohamed	Isam	is	coming."	"Who?"	"Isam."	"Okay,	good	God	willing."
"I	am	just	waiting	for	what's	his	name,	Riyad,	to	send	me	a	reply	about	the	other
three,	who	are	Yousif,	Salah,	and	Al	Hanooti."	"Oh,	has	not	Salah	answered	you
yet?"	"By	God,	my	brother,	I	–	I	couldn't	get	ahold	of	him.	So,	God	willing,	I	will
catch	him	tomorrow,	I	mean.	I	didn't	find	him	yesterday.	And	I	contracted	him	a
while	ago,	but	nobody	answers,	I	mean,	so	–	"	"Good." "Good.	But	I	don't	know
– "	 "Now,	 it	 will	 become	 how	 many,	 six	 people,	 I	 mean,	 will	 come."	 "Hmm.
What's	his	name,	Al	Hanooti,	Salah	as	well,	Riyad,	Abou	Ibrahim,	and	Isam.	That
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makes	it	six,	I	mean".	"Jawad."	"No.	I	meant	from	New	Jersey.	Six,	I	mean."	"Abou	
Ibrahim,	Riyad,	and	Isam.	Those	three	are	for	sure."	–		

Al	Hanooti	 refers	 to	Mohammed	Al	Hanooti.	Al	Hanooti	 served	as	president	of	
the	Islamic	Association	for	Palestine,	and	was	suspected	by	the	U.S.	Government	
of	 raising	 up	 to	 $6	 million	 for	 Hamas.	 In	 addition	 to	 attending	 the	 Philly	
Meeting	 and	 being	 named	 an	 unindicted	 co-conspirator	 in	 the	 Holy	 Land	
Foundation	 Trial,	 Hanooti	was	 also	 an	 unindicted	 co-conspirator	 in	 the	 1993	
World	Trade	Center	Bombing	and	helped	to	raise	funds	for	the	legal	defense	of	
Hamas	 leader	 Mousa	 Abu	 Marzook.	 Hanooti	 would	 serve	 as	 a	 leader	 of	 the	
Muslim	 Brotherhood’s	 organization	 for	 Islamic	 jurisprudence	 in	 the	 United	
States,	 the	Fiqh	Council	of	North	America	 (FCNA)	and	as	 Imam	of	 the	Dar	Al-
Hijrah	Mosque	in	Falls	Church	Virginia,	a	mosque	linked	to	AL	Qaeda	ideologue	
Anwar	Awlaki,	 as	well	 as	multiple	 other	 terror	 investigations.	Hanooti	 passed	
away	in	2015.14	

Q. Agent	Burns,	you	can	stop	there.	And	Abou	Ibrahim	is?

A. The	defendant	Mohamed	El	Mezain.

Q. And	where	was	he	living	at	the	time	this	call	took	place?

A. In	New	Jersey.

Q. Looking	at	the	rest	of	this	transcript,	generally	what	do	they	talk	about?

A. Who	will	be	attending	the	Philadelphia	meeting.

Q. Is	this	really	following	on	the	heels	of	the	last	call	that	we	played?

A. It	does.

Q. Agent	Burns,	 in	 the	course	of	 the	material	 that	you	reviewed,	did	you	come
across	any	written	itinerary	for	the	Philadelphia	meeting?

A. I	did.

Q. Do	you	have	before	you	Ashqar	Search	No.	4?

A. I	do.

Q. Where	did	that	document	come	from?

A. That	came	from	the	covert	search	of	the	home	of	Abdel	Haleem	Ashqar.

Q. And	Ashqar	was	 a	 participant	 in	 that	 first	 call	we	 just	 played	 planning	 the
meeting?

A. In	both	of	the	calls	that	we	just	discussed.

MR.	JONAS:	Your	Honor,	at	this	time	I	would	offer	into	evidence	Ashqar	Search	
No.	4.		

THE	COURT:	That	is	admitted.	
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MR.	JONAS:	If	we	can	put	that	on	the	screen,	please,	starting	with	the	first	page.	
The	next	page.	

Q. (BY	 MR.	 JONAS)	 Agent	 Burns,	 the	 first	 page	 it	 said	 –	 Withdrawn.	 What
language	is	this	document	in?

A. Arabic.

MR.	JONAS:	And	if	we	can	go	to	page	4,	please.

Q. (BY	MR.	JONAS)	What	is	the	title	of	this	document?

A. "Future	 of	 Islamic	 Action	 for	 Palestine	 in	 North	 America	 seminar,	 2-3
October,	1993."

Q. The	title	"Islamic	Action	for	Palestine,"	have	we	seen	that	title	used	in	any	of
the	documents	you	testified	about	already?

A. Yes.	 I	 believe	 it	has	been	 in	 several,	most	prominently	 in	 the	October	1992
internal	memorandum	from	the	international	Muslim	Brotherhood.

Q. That	was	one	of	the	Elbarasse	documents	you	testified	about?

A. That	is	correct.

The	Elbarasse	documents	refers	to	a	cache	of	documents	seized	at	the	home	of	
Muslim	Brotherhood	Palestine	Committee	member	Ismail	Elbarasse.	Elbarasse’s	
home	 was	 searched	 after	 he	 and	 his	 wife	 were	 caught	 filming	 the	 structural	
supports	 of	 the	 Chesapeake	 Bay	 Bridge	 by	 an	 alert	 law	 enforcement	 officer.	
Included	as	evidence	for	the	search	warrant	was	Elbarasse’s	attendance	at	the	
“Philly	Meeting”.15	The	 subsequent	 search	of	 the	Annandale,	Virginia	property	
would	 uncover	 a	 large	 archive	 of	 Muslim	 Brotherhood	 internal	 documents,	
speeches,	audiotapes	and	other	materials.	In	all,	forty	separate	documents	from	
the	 search	 were	 submitted	 as	 evidence	 by	 the	 prosecution	 in	 the	 Holy	 Land	
Foundation	Trial.	

Q. On	 this	 particular	 document,	 just	 summarize	 it	 for	 us	 so	we	 don't	 need	 to
read	the	whole	thing.

A. Basically	 it	 lists	 under	 No.	 1	 the	 goals	 of	 the	 seminar,	 the	 Philadelphia
meeting.	 No.	 2,	 describes	 how	 the	 sessions	 will	 be	 moderated	 and	 lists	 the
names	of	like,	for	example,	session	moderator	under	the	first	session,	if	you	will
scroll	down,	is	the	Defendant	Shukri	Abu	Baker.	So	it	identifies	the	topic	of	the
first	session,	the	people	who	will	participate,	the	individual	who	is	moderating.

And	the	same	thing	for	the	second	session,	which	is	charity	work,	and	identifies	
who	will	present	 the	papers,	 and	who	will	be	moderating	 the	 session.	And	on	
the	 next	 page	 it	 identifies	 the	 topic	 of	 the	 third	 session,	 and	 who	 would	 be	
presenting	papers,	and	the	moderator	of	the	session.	
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Q. Thank	 you.	 Agent	 Burns,	 did	 you	 create	 a	 summary	 chart	 identifying	 who
attended	 the	 session	 and	 the	 documents	 that	 you	 reviewed	 that	 helped	 you
identify	those	people?
A. Yes.

Q. What	did	you	base	your	summary	chart	on?

A. We	based	the	summary	chart	on	a	variety	of	different	exhibits	–	the	planning
phone	calls	that	we	just	listened	to, the	actual	meeting	transcripts	themselves,
and	 in	 the	 transcripts	 we	 were	 able	 to	 identify	 some	 of	 the	 speakers	 at	 the
conference.	There	were	also	records	 from	the	search	warrant	 indicating	–	 like
American	 Express	 bills	 indicating	 plane	 tickets	 that	 were	 purchased	 for
individuals.	In	addition,	there	were	records	obtained	from	the	Marriott	Hotel	at
the	time	the	meeting	took	place.

Q. What	Marriott?

A. I	believe	it	was	Courtyard	by	Marriott	in	Philadelphia.

MR.	JONAS:	Your	Honor,	may	I	approach?

THE	COURT:	Yes.

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	I	am	holding	up	for	you	what	has	been	marked
as	Philly	Meeting	Summary.	Is	this	the	chart	that	you	prepared	based	upon	the
records	you	talked	about	of	who	attended	the	Philadelphia	meeting?

A. Yes,	we	prepared	that.

Q. Would	this	aid	the	jury	in	your	testimony	this	afternoon?

A. Yes.
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MR.	JONAS:	Your	Honor,	at	this	time	I	would	offer	into	evidence	Philly	Meeting	
Summary.	

THE	COURT:	That	is	admitted.	

…	

Q. Okay.	Can	you	first	walk	us	through	this	by	explaining	across	the	top	what	the 
row	is?

A. Well,	the	first	column	would	be	the	attendees,	the	name	of	the	individual	that 
we	will	be	discussing.	The	next	column	are	the	organizations	that	the	individual 
belonged	to	according	to	the	evidence	that	we	have	discussed.	The	next	column 
is	 a	 column	which	 references	AMEX	No.	1,	which	 is	 an	exhibit	 that	we	will	be 
discussing	here.	If	that	individual	appeared	in	those	records	as	having	attended 
the	Philadelphia	meeting,	 there	will	be	a	checkmark	by	 that	 individual's	name 
under	that	column.	The	next	column	is	Marriott	Hotel	records,	which	were	the 
records	 that	 were	 obtained	 from	 the	 Marriott	 Hotel	 at	 the	 time	 of	 the 
conference.	 If	 the	 individual	 Defendant's	 name	 appears	 in	 those	 records,	 a 
checkmark	 will	 appear	 across	 from	 his	 name	 under	 that	 column.	 The	 next 
column	 is	 listed	 "speaker	 at	 conference,"	 and	 we	 have	 18	 transcripts	 of 
conversations	that	took	place	during	the	conference	that	were	recorded.	 If	 the 
individual	 either	 self-identified	 or	 his	 voice	 was	 identified	 by	 the	 language 
specialist	 as	 speaking	 at	 the	 conference,	 there	will	 be	 a	 checkmark	 under	 his 
name	on	the	chart.	Next,	there	were	some	surveillance	photos	that	were	taken 
by	FBI	agents	back	in	1993	of	the	meeting,	and	if	individuals	could	be	positively 
identified	in	any	of	the	surveillance	photos,	there	is	a	check	under	that	column 
by	their	name.	And	then	finally,	the	last	column	is	for	planning	phone	calls,	and 
if	 the	 individuals	were	mentioned	as	being	 invited	 to	attend	 the	conference	 in 
those	 calls,	 there	 will	 be	 a	 checkmark	 by	 that	 individual's	 name	 under	 that 
column.

MR.	 JONAS:	 Your	 Honor,	 at	 this	 time	 I	 would	 like	 to	 offer	 into	 evidence	 the	
supporting	documentation	for	this	chart,	to	the	extent	some	of	it	is	not	already	
admitted.	We	have	AMEX	No.	1.	

Q. (BY	MR.	JONAS)	And	Agent	Burns,	whose	records	are	AMEX	No.	1?

A. AMEX	No.	1	are	records	obtained	from	the	–	I	am	looking	to	make	sure	I	am 
right,	 because	 we	 had	 American	 Express	 records	 from	 two	 different	 places. 
From	American	Express.

Q. Whose	American	Express	records	are	they?

A. The	Holy	Land	Foundation.

Q. Okay.MR.	JONAS:	Your	Honor,	we	also	offer	to	admit	Marriott.

Q. (BY	MR.	JONAS)	What	is	Marriott?	What	exhibit	is	that?
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A. Marriott	is	the	name	of	the	exhibit	for	the	Marriott	Hotel	records.

MR.	JONAS:	We	offer	to	admit	Philly	Meeting	No.	1	through	18.

Q. (BY	MR.	JONAS)	And	what	is	that?

A. Those	are	the	English	transcriptions	of	the	conversations	at	the	meeting.

MR.	 JONAS:	Your	Honor,	 I	will	have	 to	explain	 in	a	moment	what	we	did	with	
those.	

Q. (BY	MR.	JONAS)	And	finally	Philly	Pictures	1	through	6?

A. Those	were	some	of	the	surveillance	photos	that	agents	took	back	then.

Q. Okay.

MR.	 JONAS:	 Your	Honor,	with	 Philly	Meeting	No.	 1	 through	 18,	which	 are	 the	
transcripts	 of	 this	 meeting	 that	 took	 place,	 we	 are	 offering	 it	 a	 little	 bit	
differently	than	the	intercepted	calls.	We	are	offering	the	whole	conference	into	
evidence.	And	I	will	have	Agent	Burns	explain	in	a	moment	why	it	is	divided	into	
18. So	 the	audio	disk,	which	would	be	Philly	Meeting	No.	1-A	 is	 a	disk	of	 that
whole	 tape	 for	 that	 section.	 But	 in	 addition,	 we	 are	 offering	 an	 excerpted
transcript.	So	we	have	the	full	transcript	and	then	an	excerpted	transcript,	and
that	 is	 Philly	 Meeting	 E.	 So	 if	 we	 have	 for	 example,	 No.	 1	 would	 be	 the	 full
transcript,	1-A	 is	 the	audio,	and	1-E	 is	 the	excerpt	of	 that	particular	session	of
Philly.

THE	COURT:	You	are	offering	No.	1,	1-A	and	1-E.	

MR.	JONAS:	Yes,	sir,	through	No.	18,	18-A,	and	18-E.	

MS.	HOLLANDER:	I	 just	have	a	question.	We	don't	have	any	objection	to	these,	
but	is	that	the	entire	Philly	meeting?	

MR.	JONAS:	No.	1	through	18	is	the	entire	Philly	meeting.		

MS.	HOLLANDER:	Okay.	We	don't	object,	as	long	as	it	is	the	entire	meeting.	

MR.	JONAS:	That	is	my	understanding.	

THE	COURT:	And	the	AMEX	records	is	AMEX	No.	1?	

MR.	JONAS:	Yes,	sir.	

MS.	HOLLANDER:	We	don't	object	to	the	others.	

THE	COURT:	All	right.	Those	are	admitted,	then.	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	first	of	all,	why	is	there	18	tapes	or	transcripts
of	the	Philadelphia	meeting?

A. As	 I	understand	 it,	back	 in	1993	 the	equipment	 that	 the	FBI	used	 to	record
these	conversations,	 it	was	some	type	of	tape.	I	don't	know	if	 it	was	a	cassette
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tape,	 or	 I	 believe	 it	may	have	 actually	been	one	of	 those	old	 reel	 to	 reels.	But	
they	were	 limited	 in	 length,	so	that	once	one	was	filled	up	they	would	have	to	
remove	it	and	replace	it	with	a	new	tape.	So	we	have	a	transcript	for	each	tape	
that	was	made.	So	there	were	approximately	18	tape	recordings	of	that	meeting.	

Q. And	did	the	FBI	record	this	meeting	pursuant	to	a	court	order?

A. They	did.

Q. Was	this	part	of	the	intelligence	investigations	of	certain	individuals?

A. It	was	the	intelligence	investigation	of	Ashqar.

…

MR.	JONAS:	If	we	can	pull	up	AMEX	1,	page	6,	please.	Your	Honor,	I	assume,	just	
for	the	record,	they	are	all	admitted,	the	documents	I	offered	into	evidence?	

THE	COURT:	Yes.	

MR.	JONAS:	Thank	you,	sir.	

Q. (BY	MR.	 JONAS)	Agent	 Burns,	 do	 you	 see	 any	 individuals	who	went	 to	 the
Philadelphia	conference	on	this	page	with	particular	charges?

A. Yes.	I	am	going	to	look	at	my	hard	copy	because	it	is	a	little	bit	difficult	to	read
on	my	screen.

…		

MR.	JONAS:	Page	12,	please.	

THE	WITNESS:	I	guess	the	entire	middle	section	you	can	highlight.	This	shows	
that	on	September	16th	up	 in	 the	upper	 left	 corner,	 September	16,	1993,	 that	
the	 Holy	 Land	 Foundation	 purchased	 an	 airline	 ticket	 for	 G.	 Saleh,	 who	 is	
Ghassan	 Saleh,	 from	 Dallas	 to	 Philadelphia.	 Moving	 across	 the	 page,	 on	
September	17th,	1993,	the	Holy	Land	Foundation	purchased	an	airline	ticket	for	
O. Amhad[sic]	to	Philadelphia,	which	would	be	Omar	Ahmad.
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Q. If	 I	 can	 interrupt	 you	 for	 a	 moment.	 Where	 have	 we	 seen	 Omar	 Ahmad's
name	on	the	Elbarasse	documents?

A. Well,	 he	was	 listed	with	 the	 IAP,	but	 also	with	 the	Palestine	Committee,	 on
the Elbarasse	 list	 of	 Palestinian	 Committee	 members	 and	 the	 Ashqar
list	 of Palestinian	Committee	members.

Q. And	 was	 he	 involved	 in	 that	 planning	 phone	 call	 that	 we	 played	 for	 this
meeting?

A. Yes,	he	was.
Q. You	testified	that	these	are	the	HLF	AMEX	records?

A. Yes.

Q. Was	Omar	Ahmad	an	employee	of	the	HLF?

A. No,	he	was	not.

Q. Was	he	a	board	member?
A. No.

Q. Was	he	an	officer?

A. No.

Q. Based	 upon	 the	material	 that	 you	 reviewed,	 did	 he	 have	 any	 role	with	 the
HLF?
A. Only	in	respect	to	his	role	in	the	Palestinian	Committee.

Q. Okay.	Thank	you.

MR.	JONAS:	If	we	can	turn	to	page	14,	please.

…

Q. Outside	of	 the	meeting	did	any	of	 the	Defendants	publicly	discuss	what	 the
purpose	of	the	meeting	was?

A. Yes.

Q. Who?
A. Shukri	Abu	Baker.

Q. If	you	have	before	you	Baker	Declaration,	which	is	already	in	evidence.

A. I	do.	Bear	with	me	one	second	while	I	find	it.

Q. Sure.

A. I	have	it.
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MR.	JONAS:	If	we	can	turn	to	the	third	page,	please,	and	put	that	on	the	screen.	

Q. (BY	MR.	 JONAS)	The	bottom	half	where	 it	 says	F,	 can	you	read	 that,	please,
Agent	Burns?

A. Yes.	He	says	 in	his	sworn	statement,	 "The	1993	Philadelphia	meeting	was	a
meeting	 of	 Islamic	 intellectuals,	 academicians,	 community	 leaders,	 and
representatives	 of	 American	 Islamic	 organizations,	 such	 as	 ours.	 It	 was	 not	 a
meeting	of	any	organization.	No	decisions	were	made	by	any	organization	about
anything.	Everyone	there	spoke	their	minds."

Q. At	 the	 Philly	 meeting	 was	 there	 an	 announcement	 made	 as	 to	 the	 actual
purpose	of	the	meeting?

A. Yes.

MR.	JONAS:	Your	Honor,	if	we	can	play	Philly	Meeting	1	the	first	tape,	segment	
B,	 please.	 (Whereupon,	 Philly	 Meeting	 No.	 1,	 Segment	 B	 was	 played,	 while	
questions	were	propounded.)	
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Q. (BY	MR.	JONAS)	Did	you	see	where	it	says,	"Abou	Ibrahim	should	have	been
with	us	but	he	is	at	the	hospital	for	those	that	don't	know"?

A. Yes.

Q. Is	 that	 your	explanation	 for	why	Mohamed	El	Mezain	wasn't	 there,	 to	your
understanding?

A. Yes.

Q. In	 Shukri	 Baker's	 declaration	 did	 he	 say	 this	 is	 a	meeting	 of	 the	 Palestine
Committee?

A. No,	he	doesn't.

Q. I	was	corrected.	This	is	the	B	clip,	not	the	A	clip.	Does	it	say	who	the	speaker
is	on	the	transcript?	If	it	would	help,	I	can	give	you	mine.



21	

A. I	have	it.	Omar	Ahmad.

Q. Okay.	When	Omar	Ahmad	announced	that	this	was	a	meeting	of	the	Palestine
Committee,	was	Shukri	Baker	in	the	room?

A. Yes.

Q. How	do	you	know	that?

A. Because	he	spoke	like	within	a	minute	before	Omar	Ahmad	announced	this.

MR.	 JONAS:	 If	we	 can	 turn	 to	 page	 3	 of	 the	 excerpt.	 If	we	 can	 get	 that	 on	 the	
screen,	please,	Philly	meeting	1-E,	page	3.	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Do	you	see	that,	Agent	Burns?

A. I	do.

Q. Okay.	Do	we	see	Shukri	Baker	speaking?

A. Yes,	we	do.

Q. Does	this	area,	this	excerpt	identify	what	his	role	is	to	be	in	this	conference?

A. It	does.	It	indicates	that	–	would	you	like	me	to	read	it?

Q. Sure.	Go	ahead.

A. Omar	 Ahmad	 says,	 "The	 third	 session,	 who	 has	 papers?	 Gawad.	 The	 third
session,	who	has	 papers	 for	 it?	 From	 the	 beginning,	 the	 first	 session	we	have
Sheik	Sharif	and	brother	Abdel	Salam,	brother	Gawad,	and	Aboul	Hasan,	Abdel
Halim.	Anyone	else?	Did	you	write	them	down?	The	second	session, guys,	stay
with	me	 so	 that	we	 could	 finish.	 The	 second	 session	we	have	Osama,	Mo'een,
and	Shukri	Abu	Baker.	And	it	will	be	about	charity	work.	Anyone	else?	The	third
session	 will	 be	 about	 political	 media	 and	 popular	 activism	 and	 PR.	 We	 have
Ghassan,	 Saleh,	 Gawad,	 and	 Abdel	 Rahman,	 Nihad	 and	 Akram.	 Anyone	 else?
Who	is	going	to	be	the	moderator	of	the	1st	session?"	And	he	goes	on,	and	down
farther	where	Ghassan	 is	 speaking	he	 says,	 "Regarding	 the	1st	 session,	 Shukri
should	be	the	moderator."

The	 Nihad	 referenced	 here	 is	 Nihad	 Awad,	 co-founder	 and	 current	 Executive	
Director	 of	 CAIR.	 Nihad	 Awad	 was	 a	 member	 of	 the	 Islamic	 Association	 of	
Palestine,	and	is	identified	in	the	government’s	“Philly	Meeting	Summary”	chart	
as	“PC,	CAIR”	meaning	Nihad	Awad	was	known	to	the	federal	government	as	a	
member	of	 the	Palestine	Committee.	Awad’s	association	with	CAIR	would	 lead	
to	the	decision	by	the	FBI	to	end	its	ties	to	the	CAIR	National	organization.16	

Q. By	the	way,	Agent	Burns,	does	each	transcript,	for	either	the	full	transcript	or
the	excerpted	transcript,	identify	the	speakers	for	that	particular	transcript?

A. Yes.	On	the	very	first	page	of	each	transcript.
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Q. So	where	we	have	 initials	on	 the	attributions	as	 to	who	 is	speaking,	all	one 
has	 to	 do	 is	 go	 to	 the	 first	 page	 of	 the	 transcript	 and	 they	 can	 see	 who	 that 
person	is.	Is	that	correct?

A. That	is	correct.	And	with	each	transcript,	different	speakers	will	probably	be 
identified.	So	on	one	transcript	you	may	have	five	or	six	people,	and	on	another 
transcript	you	may	have	ten	people.

Q. And	did	Shukri	Baker	in	fact	moderate	any	sessions?

A. He	did.

Q. Okay.	Agent	Burns,	did	Shukri	Baker	 the	Defendant	 talk	about	presenting	a 
cover	for	this	Philadelphia	meeting	in	case	anyone	asks?

A. He	did.

MR.	JONAS:	If	we	can	turn	to	Philly	Meeting	No.	3.

Q. (BY	MR.	 JONAS)	 Before	 I	 ask	 you	 about	 that	 one,	 did	 they	 jump	 around	 in 
subject	matter	during	their	sessions?

A. Yes.	As	you	can	see,	the	conference	was	organized	into	sessions	according	to 
topic,	 but	 they	 did	 venture	 off	 of	 topic	 on	 several	 occasions,	 and	 then	 they 
would	try	to	get	back	on	topic.	But	they	do	venture	around.

Q. Okay.	So	we	may	venture	around	ourselves,	then?

A. Yes,	we	will	be	doing	that.

Q. Okay.

MR.	JONAS:	If	we	can	turn	to	Philly	Meeting	No.	3,	page	3.	This	is	the	excerpted	
one,	Philly	Meeting	No.	3-E.	

THE	WITNESS:	I	have	it.	
Q. (BY	MR.	JONAS)	Do	can	you	have	it	before	you?

A. I	do.

Q. This	is	a	short	one	so	we	will	just	read	it.	Do	you	see	the	second	from	the	top 
segment?	Can	you	read	what	Shukri	Baker	says	about	the	meeting?

A. "My	brothers,	 this	 talk	 is	 to	be	 continued,	God's	willing.	There	are	 remarks 
now.	Please	don't	mention	the	name	Samah	in	an	explicit	manner.	We	agree	on 
saying	it	as	sister	Samah.	We	will	talk	about	her	honor,	and	the	session	is	–	the 
session	 here	 is	 a	 joint	 workshop	 between	 the	 Holy	 Land	 Foundation	 and	 the 
IAP.	This	is	the	official	form.	I	mean,	please	in	case	some	inquired."

Q. Agent	 Burns,	 going	 back	 to	 your	 Philly	 Meeting	 Summary	 Chart,	 under 
organizations	you	list	several	organizations	–	PC,	HLF,	IAP,	depending	upon	the 
individual.	Can	you	explain	that,	please?
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A. Yes.	 Individuals	who	 are	 affiliated	with	 various	 organizations,	 according	 to
the	evidence	that	has	already	been	presented,	their	affiliations	are	noted	in	that
column.	 For	 example,	 with	 the	 Defendant	 Shukri	 Abu	 Baker	 we	 have	 seen
documents	that	we	have	are	introduced	here	showing	that	he	was

a	 member	 of	 the	 Palestinian	 Committee	 and	 the	 HLF,	 and	 we	 have	 seen	 his	
deposition	testimony	where	he	admitted	being	a	member	of	the	IAP's	advisory	
board.	Therefore,	all	three	organizations	are	noted	beside	his	name.	

Q. Okay.	And	that	continues	throughout	this	chart?

A. That	is	correct.

Q. Okay.	So	Shukri	Baker,	what	you	just	read,	says,	"In	case	someone	inquired,
the	 session	here	 is	 a	 joint	 session	between	 the	Holy	Land	Foundation	and	 the
IAP."	 Is	 everyone	who	 attended,	 pursuant	 to	 your	 summary,	 a	member	 of	 the
HLF	or	part	of	the	HLF	or	the	IAP?

A. No.

Q. Okay.	He	uses	–	He	uses	a	term	sister	Samah.	Does	he	talk	about	that	 in	his
declaration	what	sister	Samah	meant	in	this	Philly	conference?

A. In	his	sworn	statement	he	does,	yes.

MR.	JONAS:	If	we	can	pull	up	Baker	Declaration,	page	4,	please.

Q. (BY	MR.	JONAS)	What	does	Shukri	Baker	say	about	the	term	Samah?

A. He	says,	"The	use	of	the	word	Samah	was	a	whimsical	and	ironic"	–

MS.	HOLLANDER:	Would	you	have	her	read	it	from	the	beginning?

Q. (BY	MR.	JONAS)	There	is	a	word	at	the	top	right.

A. I	 am	sorry.	 "Some	people	at	 the	meeting	 spoke	of	Hamas	openly,	 and	 there
was	 no	 reason	 for	 them	 not	 to,	 since	 Hamas'	 role	 in	 Palestine	 was	 a	 natural
subject	 of	 discussion,	 and	Hamas	was	not	 a	 banned	organization	 at	 that	 time.
The	use	of	 the	word	Samah	was	a	whimsical	and	 ironic	play	on	words.	Samah
means	forgiveness	in	Arabic,	and	in	my	opinion	those	who	used	the	term	were
making	 ironic	 fun	 of	 Hamas,	 not	 adopting	 a	 secret	 term	 to	 disguise	 their
references	to	the	organization."

Q. So,	 Agent	 Burns,	 in	 what	 we	 just	 read	 a	 moment	 ago	 when	 he	 says	 sister
Samah,	according	to	this	declaration	he	is	meaning	sister	forgiveness?

A. If	you	believe	what	he	says	in	his	declaration.

Q. Do	you	know	what	Samah	is	backwards?

A. Yes.

MR.	JONAS:	Your	Honor,	can	I	just	use	the	elmo	[sic],	please?
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Q. (BY	MR.	JONAS)	Do	you	see	what	I	wrote?

A. I	do.

Q. What	did	I	write?	What	word	that	is?
A. Reading	left	to	right	it	is	Samah.

Q. Okay.	What	is	Samah	backwards?

A. Hamas,	which	interestingly	in	reading	Arabic	you	read	from	the	right	to	the 
left.

MR.	JONAS:	Go	back	to	the	screen,	please.	
Q. (BY	MR.	JONAS)	What	meaning	did	the	word	Samah	have	in	the	conference?

A. It	was	a	code	word	for	Hamas.

Q. And	is	that	identified	in	the	conference?

A. Yes,	it	is.

MR.	JONAS:	Can	you	turn	to	Philly	meeting	4-E?	We	are	going	to	play	segment	A,	
please.	

(Whereupon,	Philly	Meeting	No.	4,	Segment	A	was	played,	while	questions	were	
propounded.)	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	have	we	seen	any	documents	during	the	course 
of	 your	 testimony	 to	 indicate	 who	 was	 going	 to	 commit	 jihad	 to	 liberate 
Palestine?

A. Yes.

Q. What	document?

A. Hamas,	according	to	the	Hamas	charter.

Q. The	 first	 thing,	 or	 one	 of	 the	 first	 things	we	 saw	 on	 that	 one,	 GA,	which	 is 
who?

A. Gawad.

Q. Gawad	says,	"Hamas...the	Samah	Movement.	I	mean	Samah."	Did	Shukri	Baker 
express	 any	 concern	 over	 using	 the	 word	 Hamas	 during	 the	 course	 of	 this 
conference?

A. Yes,	he	did.

MR.	JONAS:	If	we	go	back	to	Philly	Meeting	No.	3,	page	3.	This	is	a	short	one.	The	
third	segment.	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Can	you	read	that	segment	Agent	Burns?
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A. Yes.	Let	me	find	out	who	AU	is.	Aboul	Osama	is	speaking.	He	says,	"As	far	as
the	police	is	concerned,	there	is	a	good	reaction	to	it.	Expectations	are	that	–	It
depends	on	 the	media	 if	we	managed	 to	 reach	 the	people."	An	unknown	male
says,	"What	about	people's	opinions?"	"That	depends."	Unknown	male	asks,	"Is
this	against	Hamas?"	Shukri	Abu	Baker	says,	"Didn't	we	say	not	to	mention	that
term?"	Unknown	male	then	says,	"Is	it	against	the	Movement?"

Q. Agent	Burns,	have	we	seen	the	term	Movement	used	in	this	case?

A. Yes,	we	have.

Q. What	does	that	mean?

A. It	is	short	for	the	Islamic	Resistance	Movement,	which	is	Hamas.

Q. Is	 the	 Philadelphia	 meeting	 the	 only	 time	 you	 have	 seen	 the	 word	 Samah
used?

A. No.

Q. When	else	have	you	seen	it?

A. Phone	calls.

Q. Do	you	have	before	you	Baker	Wiretap	No.	4?

A. I	do.

Q. And	who	are	the	participants	on	that	call?

A. Shukri	Abu	Baker	the	Defendant,	and	Abdel	Haleem	Ashqar.

Q. What	is	the	date	of	the	call?

A. January	11th,	1996.

MR.	JONAS:	Your	Honor,	at	this	time	I	would	offer	into	evidence	Baker	Wiretap	
No.	4	and	4-A.	

THE	COURT:	Admitted.	

MR.	JONAS:	If	we	can	play	that,	please.	

(Whereupon,	 Baker	 Wiretap	 No.	 4,	 4-A	 was	 played,	 while	 questions	 were	
propounded.)	
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Q. (BY	MR.	 JONAS)	Agent	Burns,	do	you	see	where	Shukri	Baker	says,	 "visited
their	aunt's	house"?

A. I	do.

Q. Have	you	seen	that	term	used	before?

A. I	have.

Q. Where?

A. I	have	seen	it	in	some	of	the	evidence	here;	none	that	we	have	discussed	yet.

Q. Without	giving	your	understanding	of	it,	is	it	a	word	that	–	In	the	context	that
you	have	seen	it,	not	just	in	this	call,	but	other	contexts,	is	that	a	code	word?
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A. It	is	a	code	word.

Q. Okay.	Agent	Burns,	do	you	see	where	it	says,	"he	claims	a	relation	to	her,	this
Hajja	Samah"?

A. I	do.

Q. Using	 the	definition	as	applied	 in	Baker's	declaration,	 the	sworn	statement,
would	that	mean	Hajja	forgiveness?

A. If	you	look	at	his	statement,	but	it	makes	no	sense	in	this	context.

Q. Have	you	seen	the	term	Hajja	before?

A. Yes.

Q. Do	you	know	what	that	means?

A. It	 can	be	 translated	as	sister.	 It	 is	more	of	a	 respected	 female,	but	 it	 can	be
translated	as	sister.

MS.	CADEDDU:	I	object	to	her	opining	about	what	things	mean	in	Arabic.	She	is	
not	an	expert	or	translator.	She	doesn't	speak	Arabic.	

THE	COURT:	Overrule	that	objection.	She	may	testify	to	her	understanding.	Go	
ahead.	

Q. (BY	MR.	JONAS)	And	is	sister	Samah	the	term	that	we	have	seen	used	in	the
Philadelphia	meeting?

A. It	is.

Q. Agent	Burns,	do	you	see	the	term	"old	man"?

A. I	do.

Q. Have	you	seen	that	term	used	before?

A. I	have	 seen	 that	 term	used	 in	 the	 context	of	 this	 issue	and	 this	 evidence	 to
mean	Yasser	Arafat.

Q. Agent	Burns,	have	you	seen	the	use	of	the	term	Samah	in	other	calls?

A. Yes.

Q. We	will	save	them	for	later.

A. Okay.

Q. All	 right.	You	 testified	 that	at	 the	 time	of	 the	Philadelphia	meeting	 the	Oslo
Accords	had	just	come	out.	Correct?

A. That	is	correct.

Q. Per	the	Hamas	charter,	what	was	Hamas'	position	on	the	Oslo	Accords?
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A. Well,	 according	 to	 the	 Hamas	 charter	 they	 were	 opposed	 to	 any	 type	 of 
peaceful	compromise	with	the	Israelis.	The	charter	predated	the	Oslo	Accords, 
the	signing	of	the	Oslo	Accords.

Q. Did	the	participants	in	the	Philadelphia	meeting	discuss	moving	in	the	same 
direction	as	Hamas	on	this	issue?

A. They	did.

MR.	 JONAS:	 If	 we	 can	 play	 Philly	 Meeting	 No.	 2-E, Segment	 A,	 please.	
(Whereupon,	 Philly	 Meeting	 No.	 2-E,	 Segment	 A	 was	 played,	 while	 questions	
were	propounded.)	
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Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	what	is	the	Fund?

A. That	is	the	Holy	Land	Foundation.

Q. Agent	Burns,	do	you	see	where	 it	 says,	 "The	programs	or	 the	organizations
overall	 should	 be	 in	 complete	 harmony	 with	 the	 general	 directions	 of	 the
Movement"?	What	is	the	Movement?

A. The	Islamic	Resistance	Movement,	Hamas.

Q. Who	is	Abou	Ibrahim?

A. The	Defendant	Mohamed	El	Mezain.

Q. Agent	Burns,	 the	 individual	 I	 believe	was	Gawad	who	was	 speaking,	 talked
about	moving	in	directions.	They	talked	about	the	Movement	being	Hamas.	Did
Defendant	Shukri	Baker	also	talk	about	moving	in	particular	directions?

A. He	did.

MR.	 JONAS:	 Okay.	 If	 you	 will	 turn	 to	 Philly	 Meeting	 No.	 6-E.	 If	 we	 can	 play	
Segment	A,	please.	

(Whereupon,	 Philly	 Meeting	 No.	 6-E,	 Segment	 A	 was	 played,	 while	 questions	
were	propounded.)	
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Q. (BY	MR.	JONAS)	Who	is	speaking	here?

A. This	is	the	Defendant	Shukri	Abu	Baker.

Q. Okay.	Agent	Burns,	do	you	see	where	Shukri	Baker	says,	"We	used	to	have	an 
approach	which	probably	had	a	glaring	color,	I	mean,	the	jihadist	[address],	and 
this	 and	 that,	 focus	 on	 activism	 even	 through	 our	 lectures,	 conferences	 and 
seminars"?	 You	 said	 you	 viewed	 videotapes,	which	we	 have	 seen	 some,	 and	 I 
assume	we	will	see	more.

A. Yes.
Q. In	those	videotapes,	did	many	of	them	predate	the	Philadelphia	conference?A. 

They	do.

Q. The	ones	that	predate	Philadelphia,	are	they	of	the	same	nature	of	the	ones 
we	saw	already	talking	about	Hamas,	Hamas	symbols	on	the	screen,	et	cetera?

A. The	ones	that	predate	the	Philadelphia	meeting,	yes.
Q. The	ones	that	postdate	Philadelphia,	does	the	nature	of	them	change?

A. Yes.	They	are	very	toned	down.

Q. Did	you	hear	the	Defendant	Shukri	Baker	use	the	term	"derailment"?
A. Yes.

Q. Used	it	a	few	times.	Is	that	correct?

A. That	is	correct.

Q. Did	any	of	the	other	participants	discuss	derailment?

A. Yes.

…

Q. (BY	MR.	 JONAS)	 Agent	 Burns,	 before	 the	 break	we	 had	 played	 a	 statement 
where	the	Defendant	Shukri	Baker	used	the	term	derailment	a	few	times.	And	I 
believe	 I	 asked	you,	was	 the	 term	derailment	used	which	other	participants	 in 
this	Philadelphia	meeting?
A. Yes,	it	was.

Q. What	was	the	context?

A. They	were	discussing	how	to	derail	the	Oslo	Peace	Accords.

…

Q.	(BY	MR.	JONAS)	During	back	to	the	Philadelphia	meeting,	did	the	Defendant	Shukri	
Abu	Baker	discuss	the	support	that	the	organizations	must	give	to	Hamas?	
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A. Yes.

MR.	JONAS:	If	we	can	go	to	Philly	Meeting	No.	12,	Segment	A,	please,	from	the	excerpt.	

(Whereupon,	 Philly	 Meeting	 No.	 12,	 Segment	 A	 was	 played,	 while	 questions	
were	propounded.)	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Again,	Agent	Burns,	what	is	the	Movement?

A. That	is	the	Islamic	Resistance	Movement,	Hamas.

Q. Agent	Burns,	how	does	Shukri	Baker	refer	to	what	is	going	on	with	the	Oslo
Accords	in	this	attribution	right	here?

A. In	this	attribution	he	refers	to	the	Oslo	Accords	as	the	peace	project.
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Q. Agent	Burns,	based	upon	your	review	of	the	Elbarasse	 records,	which	are	in 
evidence	 here,	was	 there	 one	 of	 the	 organizations	 of	 the	 Palestine	 Committee 
that	functioned	as	a	think	tank?

A. The	 United	 Association	 for	 Studies	 and	 Research	 was	 what	 its	 title	 said,	 a 
research	center,	which	would	be	a	think	tank.

The	 United	 Association	 for	 Studies	 and	 Research	 was	 established	 by	 Hamas	
leader	Mousa	Abu	Marzook,	and	employed	a	number	of	individuals	who	would	
later	go	on	to	play	key	roles	at	CAIR	including	Nabil	Sadoun,	and	CAIR	research	
director	Mohammed	Nimer.17		

…	

Q. Did	 any	 of	 the	 participants	 in	 the	 Philadelphia	 meeting	 discuss	 how	 they
would	go	about	supporting	the	resistance?

A. They	did.

MR.	JONAS:	If	we	can	play	Segment	G	of	Philly	Meeting	No.	5.

(Whereupon,	Philly	Meeting	No.	5,	Segment	G	was	played,	while	questions	were	
propounded.)	
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Q. (BY	MR.	 JONAS)	Agent	Burns,	where	 the	Defendant	 Shukri	Abu	Baker	 says,
"You	 Virginia	 guys	 got	 us	 in	 trouble,"	 were	 there	 people	 from	 Virginia	 who
attended	this	meeting?

A. Yes.

Q. Who?

A. One	of	them	was	Muin	Shabib	was	in	Virginia	at	that	time.

Q. How	about	Elbarasse?
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A. He	was	as	well.

Q. Did	 any	 of	 the	 participants,	 in	 particular	 the	 Defendant	 Shukri	 Abu	 Baker, 
express	any	concern	about	Hamas	being	labeled	as	a	terrorist	organization?

A. They	did.

MR.	JONAS:	If	we	can	play	Philly	No.	5,	Segment	H.	(Whereupon,	Philly	Meeting	
No.	5,	Segment	H	was	played,	while	questions	were	propounded.)	

This	 statement	 by	 Shukri	 Abu	 Baker	 is	 very	 interesting,	 and	 reflects	 the	 shift	
taking	place	in	the	nature	of	Muslim	Brotherhood	activity	in	the	United	States	
in	 this	period.	Regarding	the	U.S.	being	a	“Confrontation	 front”	we	know	from	
other	 Muslim	 Brotherhood	 documents	 that	 the	 Brotherhood	 engaged	 in	
paramilitary	style	training	at	campgrounds	in	the	United	States	at	least	as	late	
as	1982.	18	This	was	not	their	primary	activity	however,	and	training	was	likely	
aimed	at	 preparing	Brothers	 for	 jihadist	 activities	 abroad,	 and	not	U.S.-based	
activity.19	 Instead	 the	 primary	 goals	 of	 the	 Brotherhood	 during	 this	 period	
focused	on	establishing	networks	of	organizations	and	political	fronts.	In	1991,	
U.S.	 Muslim	 Brotherhood	 leader	 Mohammed	 Akram	 Adlouni	 authored	 “An	
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Explanatory	Memorandum	on	the	General	Strategic	Goal	for	the	Brotherhood	in	
North	America”.	 The	 Explanatory	Memorandum	 reflected	 the	 goals	 of	 a	 1987	
long-term	 Brotherhood	 to	 insure	 the	 Muslim	 Brotherhood	 dominated	 the	
American	 Muslim	 community	 through	 the	 control	 of	 Islamic	 Centers,	 schools	
and	mosques,	 with	 an	 end	 goal	 of	 undermining	 and	 “sabotaging”	 U.S.	 society	
through	 what	 it	 described	 as	 a	 “civilizational	 jihadist	 process.”20	 In	 1993,	
AbuBaker	 seems	 to	 be	 considering	 how	 best	 to	 reconcile	 overarching	 U.S.	
Muslim	 Brotherhood	 policy	 goals	 with	 the	 Palestine	 Committee’s	 primary	
responsibility	 of	 supporting	 Hamas;	 hence	 the	 references	 to	 the	 Islamic	
Association	for	Palestine’s	performance	of	“activities	like	that	of	mosques…”	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	did	you	see	where	it	says	Al	Zatounia?

A. I	do.

Q. Have	we	seen	Al	Zatounia	referenced	in	the	Elbarasse	records?

A. I	believe	it	was	referenced	in	one	of	the	documents	as	one	of	the	periodicals.

Q. Periodicals	published	by	whom?

A. The	IAP.

MR.	JONAS:	Play	the	next	segment,	Philly	No.	5,	Segment	I.	(Whereupon,	Philly	
Meeting	No.	5,	Segment	I	was	played,	while	questions	were	propounded.)	

Q. (BY	MR.	 JONAS)	 Agent	 Burns,	 you	 see	where	 Shukri	 Baker	 –	 Is	 he	 the	 one
speaking?

A. He	is.

Q. He	 talks	 about	 "Our	 brothers	 in	 the	 occupied	 territories	will	 pretend	 to	 go
along	with	the	self-rule,	and	none	of	their	societies	will	be	shut	down."	During
the	course	of	your	testimony	have	we	talked	about	any	societies	that	belong	to
Hamas?

A. The	Islamic	Center	of	Gaza	would	be	one.

Q. That	was	the	one	that	was	founded	by	Sheikh	Yassin?

A. That	is	correct.	That	the	HLF	gave	money	to	in	the	early	years.

Q. Agent	Burns,	do	you	see	where	Shukri	Baker	uses	the	word	Samah	again?

A. I	do.

Q. And	 under	 his	 definition	 would	 that	 say,	 then,	 "America	 will	 classify
forgiveness	as	a	terrorist	organization,"	if	you	used	the	definition	he	provided	in
his	declaration?

A. If	you	use	the	definition	he	provided	in	his	sworn	declaration,	in	this	context
it	makes	no	sense.
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Q. Agent	Burns,	are	you	familiar	with	the	al-Aqsa	educational	 that	 is	 in	quotes 
there?

A. I	am.

Q. Is	that	an	entity	we	are	going	to	talk	about	in	a	little	while?

A. That	 is	 an	 entity	 that	we	 actually	 spoke	 about	 on	 Thursday,	 Abdel	Haleem 
Ashqar's	educational	fund.

Q. Ashqar	is	again	who?

A. A	member	of	the	Palestine	Committee.
Q. He	was	a	participant	in	the	Philadelphia	meeting?

A. That	is	correct.

MR.	 JONAS:	 If	we	 can	play	 from	Philly	Meeting	No.	 5,	 Section	 J.	 (Where	upon,	
Philly	Meeting	No.	5,	Section	J	was	played,	while	questions	were	propounded.)	
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Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	at	the	time	of	the	Philadelphia	meeting	in	1993,
had	Hamas	been	officially	designated	as	a	 terrorist	organization	by	 the	United
States?

A. No.	Actually	the	mechanism	for	designating	an	organization	as	a	terrorist	did
not	exist	at	the	time	of	this	conference.
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Q. Are	you	aware	if	the	United	States	in	any	way	recognized	Hamas	as	a	terrorist 
organization	at	around	this	time?

A. After	the	Oslo	Accords,	the	U.S.	State	Department	came	out	and	named	them 
as	a	terrorist	organization,	but	it	did	not	have	the	same	effect	as	what	an	official 
designation	would	later	on.

Q. What	was	that	document	that	it	came	out	in?

A. Generally	 they	 print	 these	 things	 in	what	 is	 called	 –They	 have	 a	 pamphlet 
called	The	Patterns	of	Global	Terrorism.

MR.	JONAS:	Finally,	if	we	can	turn	to	Philly	Meeting	No.	6	and	play	segment	D.	

(Whereupon,	Philly	Meeting	NO.	6,	Segment	D	was	played,	while	questions	were	
propounded.)	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	who	is	speaking	now?

A. This	is	the	Defendant	Shukri	Abu	Baker.

Q. Okay.	Agent	Burns,	did	the	participants	discuss	what	they	can	and	cannot	say
to	America?

A. They	did.

MR.	JONAS:	If	we	can	play	Philly	Meeting	No.	6,	segment	E. (Whereupon,	Philly	
Meeting	No.	6,	Segment	E	was	played,	while	questions	were	propounded.)	



39	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	who	is	speaking	now?

A. This	speaker	is	an	unidentified	male.

Q. Agent	Burns,	are	you	familiar	with	what	is	termed	the	1948	territories?

A. Yes.

Q. What	does	that	mean?	What	is	your	understanding	of	what	that	means?

A. That	means	 Israel	 as	 it	 exists.	 Israel	was	 established	 in	 1948,	 so	 if	 you	 are
requesting	the	1948	territories	you	want	the	land	that	is	now	considered	Israel.

Q. Agent	 Burns,	 what	 document	 have	 we	 seen	 that	 discusses	 demanding	 the
1948	territories?

A. The	Hamas	charter.

Q. Are	there	other	times	when	they	discuss	what	they	can	and	cannot	say	to	the
Americans?

A. Yes.

MR.	JONAS:	If	we	can	play	Philly	Meeting	No.	7,	Segment	A.	(Whereupon,	Philly	
Meeting	No.	7,	Segment	A	was	played,	while	questions	were	propounded.)	
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Q. (BY	MR.	JONAS)	Who	is	speaking	here?

A. This	is	an	unknown	male.

Q. And	this	unknown	male	refers	 to	Shukri.	Was	there	any	other	Shukri	at	 the
Philadelphia	meeting	besides	the	Defendant	Shukri	Baker?

A. No.

Q. Agent	 Burns,	 you	 see	where	 it	 says,	 "You	 can	 try	 to	 convince	 people	 from
behind	saying	tone	it	down	a	little"?

A. I	do.

Q. Is	that	consistent	with	what	you	testified	earlier	about	the	videotapes	of	the
conferences,	toning	it	down	post	Philadelphia	meeting?
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A.	Yes.		

Q.	Agent	Burns,	do	you	see	–	Who	is	OM	that	is	speaking?	

	

	

A.	That	is	Omar	Ahmad.		

Q.	Do	you	see	where	he	references	Sheik	Omar	Abdel	Rahman?	

A.	I	do.	

Q.	Do	you	know	who	that	individual	is?	

A.	Yes.	
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Q. Who	is	that?

A. He	is	one	of	the	individuals	who	is	currently	 incarcerated	for	his	role	 in	the 
plotting	of	the	first	World	Trade	Center	bombing.
Q. Which	occurred	in	the	early	'90s?

A. In	1993.

Q. He	is	not	a	member	of	the	Palestine	Committee,	is	he?

A. No,	he	is	not.

Q. Was	he	part	of	this	meeting	at	all?

A. No,	he	was	not.

Q. Other	 than	 a	 reference	 to	 him	 here,	 does	 he	 have	 any	 involvement	 to	 the 
Defendants,	based	upon	the	evidence	that	you	have	seen?

A. Not	based	on	the	evidence	that	we	have	discussed,	no.
Sheikh	 Omar	 Abdel	 Rahman,	 known	 as	 the	 Blind	 Sheikh,	 was	 convicted	 of	
seditious	 conspiracy	 for	 his	 role	 in	 the	 1993	World	 Trade	 Center	 bombing	 as	
well	as	for	his	role	in	the	foiled	“New	York	City	Landmarks	plot.”	Abdel	Rahman	
was	found	guilty	of	"conspir[ing]	to	overthrow,	or	put	down,	or	destroy	by	force	
the	 Government	 of	 the	 United	 States."21While	 Burns	 notes	 that	 Abdelrahman	
shared	no	direct	involvement	with	the	Holy	Land	Foundation	or	its	founders,	the	
two	 cases	 did	 share	 unindicted	 co-conspirators,	 including	 Philly	 Meeting	
attendees	 Mohammed	 Al-Hanooti,	 and	 the	 co-founder	 of	 both	 Hamas	 and	 Al	
Qaeda,	 Abdullah	 Azzam.	 1993	WTC	 bombing	 unindicted	 co-conspirator	 Sirraj	
Wahhaj	 would	 also	 serve	 as	 a	 member	 of	 the	 board	 of	 advisors	 while	 Omar	
Ahmad	served	as	CAIR	National	Chairman.22	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Did	the	Defendant	Shukri	Abu	Baker	discuss	deception?

A. He	did.

Q. If	we	can,	staying	with	Philly	Meeting	No.	7,	do	you	have	page	6	before	you?

A. I	do.

Q. We	will	put	it	on	the	screen	and	read	this	one.	It	is	fairly	short.	I	believe	it	is
page	5,	the	second	segment	there.	Who	is	speaking?

A. That	is	the	Defendant	Shukri	Abu	Baker.

Q. Okay.	Can	you	read	this	segment?

A. He	says,	"I	swear	by	your	God	that	war	is	deception.	War	is	deception.	We	are
fighting	our	enemy	with	a	kind	heart	and	we	never	thought	of	deceiving	it.	War
is	 deception.	 Deceive,	 camouflage,	 pretend	 that	 you're	 leaving	 while	 you're
walking	 that	way.	 Or	 do	we	 have	 to	 be	 –	Deceive	 your	 enemy."	 Omar	Ahmad
says,	"This	is	like	one	who	plays	basketball.	He	makes	a	player	believe	that	he	is
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doing	this	while	he	does	something	else.	I	agree	with	you.	Like	they	say,	politics	
is	 a	 completion	 of	 war."	 Shukri	 Abu	 Baker	 says,	 "Yes,	 politics,	 like	 war,	 is	 a	
deception."	

Shukri	 Abu	 Baker	 was	 like	 paraphrasing	 a	 hadith,	 a	 reported	 saying	 of	 the	
prophet	of	Islam	Mohammed	used	as	part	of	the	source	texts	for	Sharia,	Islamic	
law.	Mohammed	 reportedly	 said,	 “War	 is	 Deceit”,	 as	 recorded	 in	 the	 Bukhari	
hadith	collection.23		

Q. Agent	Burns,	 in	 1993	when	 the	 Philadelphia	meeting	 took	 place,	what	was
the	Holy	Land	Foundation	supposed	to	be?

A. A	Muslim	charity.

Q. Did	this	discussion	of	war	being	deception	come	up	again?

A. It	did.

MR.	JONAS:	If	we	can	turn	to	Philly	Meeting	No.	12-E.	If	we	can	play	Segment	E	
of	Philly	meeting	12.	

(Whereupon,	 Philly	Meeting	No.	 12-E,	 Segment	E	was	played,	while	 questions	
were	propounded.)	
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Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	who	is	speaking	here?

A. I	believe	 it	was	–	 I	need	 to	 look	at	 the	beginning	of	 it,	 or	 if	 you	can	 tell	me
what	page	it	is	on	in	the	transcript.

Q. On	the	excerpt	it	is	page	6.

A. Unknown	male.

Q. Okay.	You	see	he	says,	"The	first	goal	is	to	continue	to	support	the	Palestinian
cause	and	defending	the	Movement's	positions,"	what	is	the	Movement?

A. The	Islamic	Resistance	Movement,	Hamas.

Q. Agent	 Burns,	 do	 you	 see	 where	 it	 says,	 "Working	 to	 make	 the	 Islamic
Association	 for	Palestine	 the	main	source	of	 information	which	represents	 the
movement's	positions,"	who	published	the	Hamas	charter	in	the	United	States?
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A. The	IAP.

Q. Is	that	the	Islamic	Association	for	Palestine?

A. Yes,	it	is.

Q. Agent	Burns,	who	is	SH	that	says	"It	should	lie"?

A. That	is	the	Defendant	Shukri	Abu	Baker.

Q. Agent	 Burns,	 did	 you	 see	 where	 it	 said,	 "Learn	 from	 your	 masters	 in	 the
Fund"?	What	is	the	Fund?

A. The	Holy	Land	Foundation.

Q. Agent	Burns,	do	you	have	 the	 last	page	of	Philly	 segment	12-E	before	you?
There	is	just	one	line	there	that	is	the	last	segment?

A. I	do.

MR.	JONAS:	If	we	can	put	that	last	page,	page	8	open	the	screen,	please.
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Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	just	one	line.	What	does	Shukri	Baker	say,	the 
last	line	in	the	excerpted	transcript?

A. He	says,	"Your	mother	Samah	is	the	mother	of	democracy."

Q. Did	Shukri	Baker	the	Defendant	say	anything	about	what	he	can	and	cannot 
say	to	America	about	his	relationship	to	Hamas?

A. He	did.

MR.	JONAS:	If	we	turn	to	Philly	Meeting	No.	8,	in	the	excerpts	if	you	can	turn	to	
page	3.	Can	we	get	page	3	on	the	screen,	please?	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	starting	with	the	top	where	it	says	UM,	"I	can 
repeat	the	text,"	can	you	read	the	rest	of	this	segment	please?

A. "I	 can	 repeat	 the	 text	 if	 that	 is	 going	 to	 solve	 the	 problem.	 We	 can	 say 
attacking	 the	 –	 the	 credibility	 of	 the	 representation	 of	 the	 Organization,	 the 
Organization's	right	to	sign	an	accord	on	behalf	of	the	Palestinian	people."

Q. Let	me	pause	you	for	a	moment.	Which	organization	signed	the	Oslo	Accords 
on	behalf	of	the	Palestinian	people?

A. The	Palestine	Liberation	Organization.

Q. Okay.	Continue.

A. Gawad	says,	"No,	he	didn't	sign	as	the	Organization.	He	signed	as	Abu	Ammar. 
He	 didn't	 sign	 as	 the	 Organization."	 Unknown	 male	 says,	 "No,	 he	 signed	 the 
Palestinian	people.

What's	his	name?	Abu	Abbas	signed	as	the	Palestinian	delegation."	Gawad	said,	
"But	 not	 even	one	major	democratic	 Palestinian	organization	until	 now	has	 –"	
Unknown	male	says,	"This	is	the	point.	This	is	the	point."	Shukri	Abu	Baker	said,	
"This	 is	 what	 they	 understand	 –	 Abu,	 Abu.	 This	 is	 what	 they	 understand.	
Currently	Abu	Ammar	 is	 the	chairman	of	 the	PLO.	Our	brothers,	we	cannot	use	
the	 same	 poetic	 Arabic	 style	 when	 addressing	 the	 American	 mentality.	 Our	
brother,	the	American	will	not	understand	it.	Please	allow	me.	They	will	tell	you,	
'If	he	doesn't	represent	you,	why	the	hell	don't	you	get	rid	of	him?'	He	will	 tell	
you,	'If	he	doesn't	represent	you,	who	represents	the	Palestinian	people?'"	

Unknown	male	says,	"We	should	drop	the	Arafat	issue	now.	We're	talking	about	
the	Organization."	

Shukri	Abu	Baker	says,	"These	are	very	critical	questions.	We're	replying	to	the	
question.	 It	 is	 very	 critical."	 Unknown	male,	 "If	 he	 is	 democratic."	 Shukri	 Abu	
Baker	says,	"I	cannot	say	to	him	that	I'm	Hamas."	

MR.	 JONAS:	 If	 we	 play	 the	 next	 segment	 of	 Philly	 Meeting	 No.	 8,	 which	
is	 Segment	 B.	 (Whereupon,	 Philly	 Meeting	 No.	 8,	 Segment	 B	 was	 played,	
while	questions	were	propounded.)	
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Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	do	you	see	where	it	says,	"I	mean,	in	the	same
style	as	Samah's"?

A. Yes.

Q. Would	that	mean	"in	the	same	style	of	forgiveness"?

A. No,	it	doesn't.

Q. Who	is	speaking	right	now?

A. Shukri	Abu	Baker	is.

Q. And	Omar	Yehia	is	who?

A. That	 is	 the	 same	 as	 Omar	 Ahmad	 the	 IAP	member/Palestinian	 Committee
member	who	has	been	speaking	quite	frequently	throughout	this.

Q. Shukri	Baker	says,	"You	can	go	meet	a	Congressman	in	your	name,	 in	Omar
Yehia's	name,	in	the	name	of	the	Association's	present,	and	tell	him	[UI]	doesn't
represent	us.	Mr.	Ahmad	Yassin	represents	us."	Who	is	Ahmed	Yassin?

A. The	Hamas	founder,	the	former	spiritual	leader	that	is	on	your	board	there	in
the	middle	on	the	top.

Q. The	top,	Sheikh	Ahmed	Yassin?

A. That	is	correct.

Operating	 under	 the	 CAIR	 brand,	 Omar	 Ahmad	 and	 his	 compatriots	 would	
indeed	meet	and	seek	to	influence	members	of	Congress.	Individuals	associated	
with	CAIR	have	contributed	a	total	of	$664,773	to	congressional	campaigns.24	
CAIR	press	releases	routinely	brag	about	the	organization’s	ability	to	meet	with	
and	 influence	members	of	Congress.25While	 it’s	 unclear	what	Omar	Ahmad	or	
other	 CAIR	 officials	 have	 said	 about	 their	 ties	 to	 Hamas’	 Sheikh	 Yassin	 -now	
deceased-	 in	Congressional	meetings,	CAIR	officials	did	affiliate	on	Capitol	Hill	
with	 those	who	would	 later	 be	 identified	 as	 terrorists,	 such	as	 CAIR	 executive	
director	Nihad	Awad	and	CAIR	employee	Ismail	Royer	attending	a	sermon	by	Al	
Qaeda	ideologue	Anwar	Awlaki	on	Capitol	Hill	in	2001.26	

MR.	JONAS:	If	we	can	stay	with	Philly	Meeting	No.	8,	page	5	of	the	Philly	meeting	
8-E,	the	excerpted	portion,	the	top	half,	please.

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	if	you	can	read	what	Shukri		Baker	says	at	this
point	in	the	meeting?

A. He	says,	"The	point	you	presented	which	is	–	which	is	withdrawing,	attacking
his	credibility	as	a	representative	and	a	 leader	of	 the	Palestinian	people.	But	 I
tell	 you	 that	 we	 don't	 want	 the	 American	 front	 to	 become	 a	 front	 for	 direct
conflict.	These	things	will	put	us	in	direct	conflict,	not	only	with	the	Palestinians,
even	 with	 the	 official	 government	 circles.	 What	 is	 our	 benefit?	 What	 is	 our
interest?	As	Palestinian	action	organizations	in	America,	what	 is	our	benefit	 in
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creating	more	enemies	than	necessary?	What	is	the	interest	that	–	Are	you	going	
to	win	 the	 Palestinian	 cause	 if	 this	 guy	who	works	 at	McDonald's,	 the	worker	
who	works	 there	 for	 $4	 an	hour	understands	whether	Abu	Ammar	 represents	
us	or	not,	or	 the	Congressman?	 If	 you	explain	 the	situation	 to	him	 that	he	 is	–	
and	 doesn't	 represent	 the	 Palestinian	 people,	 is	 he	 going	 to	 tell	 you,	 'Yes,	 by	
God,	you	convinced	me.'	Despite	 that	everything	goes	as	planned.	The	point	 is	
that	 we	 are	 not	 going	 to	 expose	 ourselves	 to	 another	 wave	 and	 be	 anti-
establishment	 –	 anti-establishment.	 Okay?	 Because	 for	 the	 American	
organizations,	 if	 you're	 against	 peace	 you're	 a	 terrorist.	 When	 you	 start	
attacking	Abu	Ammar,	his	leadership,	 the	people	who	 signed	 and	 attended	 and	
arranged	their	affairs	with	–	such	as	a	Saudi	person	who	attacks	the	Saud	family	
and	say	that	he	is	not	a	ruler,	my	brother,	let	him	–"Unknown	male	says,	"Okay.	
Amazing.	But	brother,	please	finish."	

Q. That	is	fine.	Were	there	any	other	discussions	regarding	their	presentation	or 
their	face	to	America?

A. Yes.

Q. Were	there	several	more	discussions	regarding	that	topic?

A. Yes.

Q. In	 fact,	 was	 that	 the	 subject	 matter	 of	 this	 whole	 conference,	 this	 whole 
meeting?

A. Yes.

MR.	JONAS:	Let's	look	at	one	more.	Philly	Meeting	No.	10	in	the	excerpt	page	2.	
Can	you	get	that	on	the	screen,	please,	the	bottom	half?	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	are	you	up	to	reading	one	more?

A. Okay.	 Gawad	 says,	 "America	 and	 the	 American,	 in	 order	 to	 convince	 the 
people,	because	everybody	 is	 convinced;	 the	Americans	are	convinced	and	 the 
Jews.	People	must	–	On	the	ground	they're	happy	with	the	flag	now,	but	the	flag 
will	 last	 one	 week,	 two	 weeks,	 or	 a	 month.	 And	 what	 is	 after	 that?	We	 need 
bread.	 This	will	 be	 –	 The	propaganda	will	 be	 spread	will	 affect	Hamas.	 In	 the 
meanwhile,	 are	 you	 going	 to	 collect	 a	million?	Not	 a	million	 for	 instance.	 The 
media	and	political	support	for	the	Cause	in	general	terms,	and	to	the	rights	of 
the	 Palestinian	 people	 specifically	 will	 be	 negatively	 affected	 in	 my	 opinion. 
Why?	 First,	 the	 organizations	 which	 work	 on	 these	 issues	 are	 American	 and 
they	deal	from	the	–	from	America's	mentality.	A	prominent	example	for	that	is 
the	 occupation.	 The	 U.S.	 government	 used	 to	 call	 it	 occupation,	 and	 used	 to 
reject	 its	 measures	 and	 reject	 this	 and	 that,	 and	 used	 to	 call	 to	 the 
implementation	 of	 the	 Geneva	 agreement.	 This	was	 the	 official	 America,	 State 
department	and	otherwise.	 It	 tried	to,	because	all	became	a	United	Nations,	so 
you	no	longer	have	the	right	to	resist	the	occupation.	All	of	that	will	be	classified
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according	 to	 the	 American	 concept.	 There	 is	 no	 occupation	 now.	 There	 is	 an	
understanding	 and	 there	 are	 no	 weapons	 to	 be	 carried	 because	 there	 is	 no	
occupation	to	be	fought.	There	is	no	more	suffering	because	of	the	occupation.	
Suffering	now	is	on	the	hands	of	the	local	government.	This	will	be	classified	as	
terrorism	according	to	America.	How	are	you	going	to	do	it?	How	are	you	going	
to	perform	jihad?"	

Q. Okay.	Agent	Burns,	have	we	already	heard	in	some	of	the	calls	or	some	of	the
segments	that	we	have	played	or	read	a	discussion	for	a	new	organization?

A. Yes.

Q. Has	 that	 discussion	 –	 did	 that	 happen	 several	 times	where	 they	 discussed
creating	a	new	organization?

A. It	did.

Q. Okay.

MR.	JONAS:	If	we	can	turn	to	Philly	Meeting	No.	5,	and	the	excerpt	if	we	can	get	
page	1	on	the	screen,	please.	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	I	will	give	your	voice	a	break	and	I	will	just	read
this	 one.	 Unknown	 male	 2	 says,	 "In	 my	 opinion,	 we	 must	 form	 a	 new
organization	 for	 activism	 which	 will	 be	 neutral	 because	 we	 are	 placed	 in	 a
corner.	We	are	placed	in	a	corner.	It	is	known	who	we	are.	We	are	marked.	And	I
believe	 that	 there	 should	be	a	new	neutral	organization	which	works	on	both
sides	 so	 that	–	because	 this	 state	 is	 coming	no	matter	what,	 and	 this	 is	 a	new
existing	 order."	 Agent	 Burns,	 were	 there	 any	 other	 discussions	 about	 them
being	marked?

A. Yes.

MR.	JONAS:	If	we	can	turn	to	Philly	Meeting	No.	13	in	the	excerpt,	and	if	we	can	
play	segments	F	and	G,	please.	(Whereupon,	Philly	Meeting	No.	13-E,	Segment	F	
and	G	were	played,	while	questions	were	propounded.)	
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Q. (BY	MR.	JONAS)	Do	you	see	where	it	says	ISNA	and	ICNA?	Have	we	seen	those
names	before?

A. Yes.

Q. Where?

A. ISNA	was	on	several	of	 the	documents	we	have	already	discussed	as	one	of
the	Muslim	Brotherhood	organizations.

The	Islamic	Society	of	North	America	(ISNA),	was	an	organization	formed	out	of	
the	Muslim	Brotherhood	 controlled	Muslim	 Students	 Association	 beginning	 in	
1977.	Muslim	Brotherhood	documents	would	describe	ISNA	as	the	“Nucleus”	of	
the	Islamic	Movement	in	the	United	States.	Following	the	conclusion	of	the	Holy	
Land	 Foundation	 Trial,	 Federal	 Judge	 Jorge	 Solis	 would	 confirm	 that	 the	 U.S.	
Government	had	provided	 “ample	evidence”	during	 trial	 to	 connect	 ISNA	with	
the	Holy	Land	Foundation,	Palestine	Committee	and	Hamas.	In	particular,	ISNA	
bank	accounts,	through	its	subsidiary	the	North	American	Islamic	Trust,	shared	
bank	 accounts	 with	 the	 Holy	 Land	 Foundation.27The	 Islamic	 Circle	 of	
North	 America	 (ICNA)	 was	 the	 front	 organization	 of	 the	 Pakistani	
Islamist	 group	 Jamaat-e-Islami28,	 which	 merged	 with	 the	 U.S.	 Muslim	
Brotherhood	as	noted	in	the	“1991	Explanatory	Memorandum.”29	

…	

THE	COURT:	Mr.	Jonas?	

MR.	JONAS:	Thank	you,	sir.	
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Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	the	last	segment	we	played	from	Philly	Meeting
No.	 13-E,	 the	 unidentified	 male	 that	 was	 speaking	 said	 that	 the	 Holy	 Land
Foundation	was	stamped,	or	 ready	as	whatever.	And	 the	prior	segment	 I	 read
from	 Philly	 Meeting	 No.	 5,	 the	 unidentified	 male	 talked	 about	 that	 "We	 are
placed	in	a	corner.	It	is	known	who	we	are.	We	are	marked."	Okay?

MR.	 JONAS:	Per	stipulation,	Your	Honor,	 I	would	 like	 to	read	to	 the	 jury,	upon	
agreement	 of	 the	 parties,	 the	 following:	 "As	 of	 the	 date	 of	 the	 Philadelphia	
meeting,	 the	 HLF	 has	 been	 publicly	 named	 in	 a	 newspaper	 article	 as	 being	
associated	with	Hamas."	

THE	COURT:	Okay.	And	that	stipulation	the	parties	have	agreed	to,	so	you	can	
accept	 that	 as	 an	 established	 fact	 without	 hearing	 any	 additional	 evidence.	 I	
guess	for	the	record	we	should	get	–	Mr.	Cline,	that	is	language	you	have	agreed	
to.	Correct?	

MR.	CLINE:	Yes,	Your	Honor.	

THE	COURT:	On	behalf	of	all	counsel	and	all	the	parties?	

MR.	CLINE:	Yes,	Your	Honor.	

MR.	JONAS:	Thank	you,	sir.	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	that	Philly	Meeting	No.	5	segment	I	read,	as	well
as	 some	 other	 segments	 we	 read	 and	 played,	 discussed	 a	 new	 organization
being	 created.	 A	 neutral	 organization	 is	 a	 term	 that	 was	 used.	 Do	 you	 have
before	You	Elbarasse	Search	19?

A. I	do.

Q. Okay.	And	what	is	the	date	of	that	document?

A. July	30th,	1994.

Q. And	was	this	document	created	–	Is	that	after	the	Philly	Meeting	in	1994?

A. It	is.

MR.	 JONAS:	 Your	 Honor,	 at	 this	 time	 I	 would	 offer	 into	 evidence	 Elbarasse	
Search	No.	19.	

THE	COURT:	That	is	admitted.	

MR.	JONAS:	If	we	could	put	page	1	of	that	on	the	screen,	first.	
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Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	what	language	is	this	document	in?

A. It	is	primarily	in	Arabic,	but	there	are	a	few	words	there	that	were	in	English
in	the	original	document.

Q. Starting	with	the	English	words	on	this	first	page	that	you	see,	what	are	those
organizations?	What	is	that?
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A. The	 UASR	 that	 we	 have	 discussed	 at	 length,	 the	 HLF,	 the	 IAP,	 and	 a	 new
organization	CAIR.

Q. Was	this	page	translated?

A. It	was.

Q. The	whole	document	was	translated?

A. It	was.

MR.	JONAS:	If	we	can	go	to	page	6.

Q. (BY	MR.	JONAS)	What	is	the	title	of	this	document?

A. "Meeting	agenda	for	the	Palestine	Committee,	July	30th,	1994."

Q. And	if	you	go	to	No.	3,	can	you	read	what	it	says?

A. It	 says,	 "Reviewing	 reports	 of	 the	 working	 organizations,	 and	 it	 includes:
"Reviewing	 work	 report	 of	 the	 previous	 stage.	 "Financial	 situation.	 "Future
suggestions	 to	 develop	 work	 of	 the	 following	 organizations:	 IAP,	 HLF,	 UASR,
Coordination,	CAIR."

Q. Do	you	know	what	CAIR	stands	for?

A. Yes.

Q. What	does	it	stand	for?

A. Council	on	American-Islamic	Relations.

Q. Prior	 to	 the	 Philadelphia	 meeting	 did	 you	 see	 the	 organization	 CAIR
mentioned	in	any	of	the	Elbarasse	documents?

A. It	did	not	exist	prior	to	the	Philadelphia	meeting.

Q. So	it	came	into	being	after	Philadelphia?

A. That	is	correct.

Here	Agent	Burns	and	acting	District	Attorney	Jonas	confirm	that	CAIR	was	an	
organization	 created	 and	 controlled	 by	 the	 Palestine	 Committee,	 with	 the	
explicit	purpose	of	 fulfilling	the	concerns	raised	at	1993	Philadelphia	Meeting.	
This	 particular	 section	 culminates	 with	 the	 identification	 of	 CAIR	 as	 the	 new	
organization	 that	was	 proposed	 and	 discussed	 throughout	 the	 entirety	 of	 the	
Philadelphia	Meeting.		

Q. Okay.	Were	 there	any	additional	discussions	by	 the	participants	about	how
they	would	portray	themselves	to	America?

A. Yes.
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MR.	JONAS:	If	we	turn	to	Philly	Meeting	No.	16	and	the	excerpts,	if	we	can	play	
Segment	 F	 and	 G	 together,	 please.	 (Whereupon,	 Philly	 Meeting	 NO.	 16-E,	
Segment	F	and	G	were	played,	while	questions	were	propounded.)	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Who	is	speaking	here?

A. This	is	the	Defendant	Shukri	Abu	Baker.

Q. Agent	Burns,	did	you	see	in	that	segment	where	the	Defendant	Shukri	Baker 
talked	about	making	presentations	on	human	suffering	and	the	rights,	the	issues 
he	understands,	he	says?

A. Yes.

Q. Were	 there	 additional	 discussions	 making	 presentations	 to	 America	 on 
human	rights?

A. Yes.

MR.	JONAS:	If	we	can	go	to	Philly	Meeting	No.	10,	Segment	G.	That	is	on	page	5	of	
the	 excerpted	 portion.	 If	 we	 can	 put	 that	 on	 the	 screen,	 please,	 the	 bottom	
segment.	

Q. (BY	MR.	JONAS)	What	does	this	unidentified	male	say,	please?

A. He	 says,	 "The	 first	 is	 to	make	 the	 agreement	 fail,	 and	 this	 is	 a	 public	 policy 
and	all	of	us	are	opposing	it.	It	is	the	just	the	media	which	exaggerated	the	issue. 
Second,	finding	the	alternatives.	The	first	step	should	be	taken	advantage	of	by 
the	 brothers	 in	 –	 how	 to	make	 the	 agreement	 fail.	 The	 national	 rights,	 human 
rights,	 stuff	which	will	 be	exploited	in	order	to	make	you	 look	 legitimate	while 
you	call	on	the	annulment	of	the	agreement.	I	mean,	there	should	be	legitimacy 
to	everything	we	do	so	that	they	won't	–	 they	should	always	be	in	–	 this	is	one 
aspect.	The	other	aspect	is	working	to	find	the	alternatives.	Create	programs	in 
order	to	target	the	agreement."

Q. Agent	Burns,	were	there	other	discussions	about	exploiting	human	rights?

A. Yes.

MR.	 JONAS:	 If	 we	 can	 go	 to	 Philly	 Meeting	 No.	 12	 and	 play	 Segment	 D.	
(Whereupon,	 Philly	 Meeting	 NO.	 12,	 Segment	 D	 was	 played,	 while	 questions	
were	propounded.)	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	did	you	see	where	the	Defendant	Shukri	Baker 
talked	about	neglecting	camps	in	the	past?

A. I	did.

Q. Did	he	 talk	–	Were	there	any	other	 times	where	he	 talked	about	 the	camps 
and	taking	advantage	of	them?

A. Yes.
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MR.	 JONAS:	 If	 we	 can	 turn	 to	 Philly	 Meeting	 No.	 14-E	 for	 the	 excerpt,	 play	
Segment	B,	please.	

(Whereupon,	Philly	Meeting	No.	 14-E,	 Segment	B	was	played,	while	questions	
were	propounded.)	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	some	of	the	words	are	cut	off	on	the	right.	Do
you	see	that	on	your	screen?

A. I	do.

Q. Do	you	have	this	particular	portion	in	your	transcript	in	front	of	you?

A. I	do.	It	may	take	me	just	a	minute	to	find	it.	Okay.	I	have	it.

Q. Go	ahead.

A. Beginning	 with	 "Stressing	 the	 suffering,"	 "Stressing	 the	 suffering	 in	 the
Palestinians'	 camps	 in	 Palestine	 and	 outside	 it.	 The	 camps	 program	which	 is
excluded	 in	 the	 agreement	 process...the	 suffering	 still	 exists,	 and	 we	 could
benefit	 from	 the	 suffering	 in	 the	 camps	 from	 the	 angle	 of	 approaching	 the
Palestinian	cause	from	this	angle	at	 least.	Inside	Palestine	and	in	all	the	camps
all	over	the	world.	The	third	item	is	focusing	on	the	humanitarian	needs	which
are	not	much	affected	by	the	political	changes	to	start	with.	An	example	 is	 the
orphan	 sponsorship	 program.	 It	 has	 no	 relationship	 with	 the	 changes.	 Okay?
The	 needy	 or	 the	 handicapped	 child	 fund,	 the	 student	 fund,	 anti-poverty
projects,	these	are	projects	which	will	remain	even	if	there	is	a	Palestinian	state
in	place.	How	much	more	for	people	without	a	leadership?	The...always	negates
the	 religious	 sentiment	 at	 the	 donors.	 There	 is	 a	 religious	 sentiment	 at	 the
donor.	 I	 tell	him,	 'Come	on.	You	will	give	you	zakat	out	anyway.	Give	me	your
zakat	 and	 I	will	 send	 it	 to	 Palestine.'	 He	will	 give	 it	 anyway.	 It	won't	make	 a
difference	 to	 him.	 Sacrifices,	 establishing	 endowment	 projects	 and	 drinking
fountains	 and	 carrying	 out	 the	 legitimate	 will	 project.	 It	 is	 a	 long	 term	 plan.
That's	 fine.	Now,	 if	 three	or	 four	people	wrote	 their	wills,	we	 could	 get	 half	 a
million	dollars.	It	is	a	long	term,	but	it	is	a	legitimate	will	which	he	will	carry	out
whether	 with	 you	 or	 with	 somebody	 else,	 focusing	 on	 the	 importance	 of
supporting	the	Islamic	organizations	in	the	upcoming	stage.	I	will	speak	about	a
specific	population	which	is	the	Islamic	population.	See,	if	we	don't	support	the
Islamic	organizations,	other	organizations	will	come	to	destroy	and	crush	them.
The	 Islamic	University,	 the	University,	 this	 is	 a	 very	 private	 address.	 I	 cannot
place	an	ad	 in	 the	newspaper	 saying,	 'Save	 the	 Islamic	 institutions.	 'Starting	a
dialogue	with	the	American	public	to	contribute	to	the	new	phase	of	rebuilding
in	Gaza	and	 Jericho.	This	 is	an	 important	 issue.	What	happened.	Why	should	 I
rely	on	self-rule?	No.	Come	here.	I	go	to	the	American	public	and	tell	him,	'That
is	excellent.	Good.	We	are	going	to	build	Gaza	and	we	are	going	to	build	Jericho.	I
want	you	to	help	me.'	That	is	because	I	will	be	in	a	position	of	competition	with
the	other	Palestinian	organizations	which	work	with...and	which	work	with	the
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American	public.	They	will	now	have	impetus,	strong	media,	and	they	will	have	
strong	 credibility	 and	 legitimacy.	 We	 will	 find	 ourselves	 competing	 with	
the	 Americans.	Why	 should	 I	 portray	myself	 as...saying	 that	 I	 am	 an	 Islamist,	
only	 an	 Islamist,	 and	 don't	 want...don't	 want	 the	 Americans.	 No,	 I	 will	
open	 a	 new	dialogue	 with	 the	 Americans	 and	 benefit	 from...and	 let	 them	 go	
to	 Jericho	 and	Gaza.	 Yes,	 it	 is	not	wrong.	 Seven,	 start	 a	dialogue	with	 the	U.S.	
and	 international	 charitable	 organizations,	 U.N	 organizations,	 and	
embarking	 on	 new	 joint	projects	 in	 Palestine.	 Please	 note	 that	 if	 there	
is	 one	 advantage	 of	 this	 Palestinian-Israeli	 agreement	 to	 me,	 it	 is	 that	
your	 address	 to	 the	 American	 public	 about	 the	 Palestinian	 cause	 will	 be	
easier.	 The	 psychological	 barrier	 between	 the	 Americans	 and	 the	
Palestinian	 people	 has	 begun	 to	 erode	 or	disappear.	I	can	benefit	from	this	
point	by...but	I	cannot	approach	them	through	my	strict	Islamic	address.	I	can't	
tell	him	'I	demand	48	borders.'	No	way.	No	way	on	earth.	Okay?"	

Hamas	 uses	 and	 co-opts	 non-Islamic	 charities	 to	 accomplish	 their	 goals.	 An	
excellent	example	 is	the	recent	arrest	by	Israeli	security	 forces	of	Gaza	project	
director	of	the	U.S.-based	Christian	charity	World	Vision	for	funneling	money	to	
Hamas.30	 Additionally,	 The	 United	 Nations	 Relief	 and	 Works	 Agency	 for	
Palestine	Refugees	 (UNRWA)	has	repeatedly	been	credibly	accused	of	being	
infiltrated	 by	 the	 terrorist	 group,	 in	 a	manner	 strikingly	 similar	 to	 the	 one	
described	in	the	Philly	Meeting.31	

Q. Agent	Burns,	to	pause	for	a	moment,	what	items	have	we	seen	that	addresses
the	demanding	of	48	borders?

A. Again,	that	was	the	Hamas	charter.

Q. Okay.	Please	continue.

A. "No.	I	approach	it	through	humanitarian	suffering,	refugees'	rights,	and	issues
which	 the	 Americans	 will	 agree	 with	 you	 on.	 An	 example	 of	 that	 is	 the	 U.N.
organizations	and	 the	 institutions	which	give	grants,	 and	we	could	do	various
projects.	 Finally,	 the	 broad	 lines	 which	 you	 could	 call	 them	 strategies,	 one,
the...address	should	steer	totally	clear	from	any	tension	towards	the	issue	of	the
self-rule.	I	believe	that	I	as	a	charity	organization	should	not	give	an	opinion	or	a
political	 judgment	 at	 all.	 I	 have	 no	 relationship	with	 that.	 I	 am	 not	 a	 political
institution.	 I	want	 to...there	 is	a	new	reality	 I'm	dealing	with	now.	 It	 is	not	my
job	 to	 attack	 the	 self-rule.	 This	 is	 my	 view.	 Amicable	 relationship	 must	 be
maintained	 with	 all	 parties	 inside	 Palestine.	 This	 goes	 without	 saying,	 my
brothers.	We	must	not	put	any	factional	or	partisan	influence	on	the	Foundation
of	America	as	it	is	the	charitable	arm	of	this	or	that.	No.	I	say	that	this	is	wrong
and	 we	 must	 act	 out	 of	 a	 charitable	 stand.	 We	 must	 act	 as	 an	 American
organization	which	is	registered	in	America	and	which	cares	for	the	interests	of
the	Palestinian	people.	 It	doesn't	 cater	 to	 the	 interests	of	 a	 specific	party.	Our
relationship	 with	 everyone	 must	 be	 good,	 regardless."	 Ghassan	 Elashi	 says,
"Including	the	Islamists,	of	course."	And	Shukri	Abu	Baker	says,	"The	Islamists,
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of	 course.	No,	 there	 is	 no	problem,	my	brother.	 This	 is...we	 gave	 the	 Islamists	
$100,000	and	we	gave	others	$5,000."	

Q. I	believe	on	the	screen	it	is	slightly	different,	if	you	could	read	it.

A. I	am	sorry.	"In	the	past	we	gave	the	Islamists	$100,000	and	we	gave	others
$5,000."

Q. Agent	Burns,	is	there	any	other	discussion	about	that	last	statement,	"In	the
past	 we	 gave	 the	 Islamists	 $100,000	 and	 we	 gave	 the	 others	 $5,000"?	 Did
anyone	else	reference	back	to	that?

A. Yes.

MR.	 JONAS:	 If	 we	 can	 go	 to	 Philly	 Meeting	 No.	 13,	 segment	 H,	 and	 play	 that,	
please.	

Q. (BY	MR.	 JONAS)	 Before	we	 do	 that,	 Agent	 Burns,	who	 are	 the	 Islamists,	 or
what	are	the	Islamists	as	referenced	in	this	case?

A. In	 this	 context,	 the	 Defendants.	 That	 would	 be	 people	 with	 the	 Muslim
Brotherhood,	supporting	Hamas,	like	that.

MS.	 HOLLANDER:	 Your	 Honor,	 I	 am	 going	 to	 object	 to	 her	 defining	 the	 term	
Islamist.	I	don't	believe	she	has	any	expertise	to	do	that.	

THE	COURT:	Overruled.	

Q. (BY	MR.	 JONAS)	Who	are	the	others?	They	say	"The	Islamists	$100,000	and
we	gave	the	others	$5,000."

A. Anyone	else	who	is	not	an	Islamist.

MR.	 JONAS:	 If	 we	 can	 play	 Segment	 H	 of	 Philly	Meeting	 No.	 13.	 (Whereupon,	
Philly	 Meeting	 No.	 13,	 Segment	 H	 was	 played,	 while	 questions	 were	
propounded.)	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Agent	Burns,	did	the	Holy	Land	Foundation	give	$100,000	to
Islamists?

A. They	gave	much	more	to	Islamists.

Q. As	 an	 example,	 did	 they	 give	 $5,000	 or	 some	 other	 nominal	 amount	 to
others?

A. They	did.

Q. Is	there	a	particular	of	that?

A. One	 good	 example	 that	 I	 looked	 at	 was	 a	 donation	 to	 the	 victims	 of	 the
Oklahoma	City	bombing.

Q. Do	you	have	before	you	what	has	been	marked	as	InfoCom	Search	No.	5?
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A. I	do.

Q. What	is	that	item?

A. It	is	a	thank-you	letter	from	the	Oklahoma	City	Community	Foundation	to	the 
Holy	Land	Foundation.

MR.	JONAS:	Your	Honor,	at	this	time	I	would	offer	into	evidence	InfoCom	Search	
No.	5.	

MS.	HOLLANDER:	No	objection.	

THE	COURT:	Admitted.	
MR.	JONAS:	If	we	can	put	that	on	the	screen,	please.	

Q. (BY	MR.	JONAS)	What	does	this	document	state?

A. It	says	–	Do	you	want	me	to	read	it?

Q. Sure.

A. "On	behalf	of	the	citizens	of	Oklahoma	City,	Mayor	Ronald	J.	Norick	joins	me in	
thanking	 you	 for	 sharing	 your	 generosity	 with	 the	 Community	 Foundation 
and	 helping	 the	 charitable	 needs	 of	 Oklahoma	 City.	 The	 Oklahoma	 City 
Community	Foundation	thanks	you	for	 your	gift	of	$5,000.	It	will	be	a	credit	in 
your	name	for	the	benefit	of	the	Mayor's	Disaster	Relief	Fund."

Q. Agent	 Burns,	 were	 there	 any	 phone	 calls	 between	 any	 of	 the	 Defendants 
regarding	the	Oklahoma	City	bombing?

A. Yes.

Q. Who?
A. The	Defendants	Mohamed	El	Mezain	and	Abdulrahman	Odeh.

Q. Do	you	have	before	you	what	has	been	marked	as	El	Mezain	Wiretap	No.	2?

A. I	do.

Q. Is	that	a	phone	call?

A. It	is.
Q. What	is	the	date	of	it?

A. April	19th,	1995.

MR.	 JONAS:	 Your	 Honor,	 at	 this	 time	 I	 would	 offer	 into	 evidence	 El	 Mezain	
Wiretap	No.	2.	

THE	COURT:	Admitted.	
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MR.	JONAS:	If	we	can	play	that	call,	please.	(Whereupon,	El	Mezain	Wiretap	No.	
2	was	played,while	questions	were	propounded.)	

Here	Burns	and	Jonas	note	how	the	Palestine	Committee	used	the	tragedy	of	the	
Oklahoma	City	bombing	in	order	to	raise	awareness	of	their	efforts,	and	to	earn	
public	 good	 will.	 This	 is	 a	 pattern	 that	 would	 be	 repeated	 many	 times	 over,	
some	with	even	more	sinister	effect.	In	the	immediate	aftermath	of	the	attacks	
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on	 9/11	 for	 example,	 CAIR	 would	 solicit	 funds	 on	 its	 webpage	 for	 the	 “NY/
DC	Emergency	 Relief	 Fund.”	 Those	 who	 clicked	 on	 the	 link	 thinking	 they	
were	providing	 funds	 for	 9/11	 disaster	 recovery	 were	 redirected	 to	 the	 Holy	
Land	 Foundation.	 32	 When	 this	 subterfuge	 was	 exposed,	 CAIR	 instead	 urged	
donations	directly	 to	 the	 Holy	 Land	 Foundation	 as	 well	 as	 to	 the	 Global	
Relief	 Fund,	another	 Islamic	 charity	 which	 would	 be	 designated	 by	 the	
U.S.	 Treasury	Department	for	providing	funds	to	Al	Qaeda	and	the	Taliban.33	

Q. (BY	MR.	JONAS)	Who	is	the	MO?

A. That	is	the	Defendant	Mohamed	El	Mezain.

Q. And	who	is	the	AB?

A. That	is	the	Defendant	Abdulrahman	Odeh.

Q. Agent	Burns,	I	want	to	move	away	from	the	Philadelphia	meeting.

MR.	JONAS:	Your	Honor,	I	can	keep	going,	or	we	can	break.	It	is	up	to	you?

THE	COURT:	Are	you	at	a	good	breaking	point?

MR.	JONAS:	Yes.

THE	COURT:	Let's	go	ahead	and	break	for	the	day,	then.	Be	back	at	9:00	in	the	
morning.	 Please	 recall	 the	 instructions	 about	 not	 discussing	 the	 case	 with	
anyone	 or	 not	 reading	 anything	 about	 it.	 (Whereupon,	 the	 jury	 left	 the	
courtroom.)	
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Appendix I: Philly Meeting 2 
	
	
The	 Philly	 Meeting	 2	 transcript	 contains	 two	 longer	 presentations,	 one	 by	 an	
unidentified	male	 speaker,	 and	 one	 by	Gawad	Al-Awad,	 of	 the	 Palestine	 Section.	
The	Palestine	Section	 is	 identified	 in	Muslim	Brotherhood	archival	documents	as	
the	Muslim	Brotherhood	organization	of	 the	Sham	Countries	(meaning	Lebanon,	
Syria	 and	 Jordan),	 responsible	 for	 overseeing	 and	 coordinating	 support	 for	 the	
“Movement”	inside	the	territories.34	

These	 presentations	 are	 followed	 by	 a	 back	 and	 forth	 where	 Omar	 Ahmad	 and	
Nihad	Awad	discuss	the	logistics	of	founding	a	new	organization	in	Washington.35	
Ahmad	and	Awad	complain	about	the	need	for	 increased	funds.	Awad	also	notes	
that	discussions	regarding	a	new	organization,	which	would	become	CAIR,	began	
the	 previous	 year,	 well	 before	 the	 Philly	 Meeting,	 and	 refers	 explicitly	 to	 the	
Palestine	 Committee,	 reflecting	 his	 direct	 knowledge	 of	 this	 covert	 Brotherhood	
organization.	
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Appendix II: Philly Meeting 4 

Philly	 Meeting	 4	 contains	 large	 sections	 of	 frank	 talk	 about	 how	 the	 Palestine	
Committee	 members	 view	 the	 struggle	 against	 Israel,	 and	 more	 broadly,	 other	
conflicts	 where	 Islamists	 are	 opposing	 secular	 or	 non-Muslim	 governments.	 An	
unidentified	male	refers	to	Islamists	fighting	in	Algeria,	Syria,	Egypt,	Tunisia	and	
Iraq,	noting	that	the	motivating	factor	is	the	imposition	of	Sharia	law	(quoted	in	
the	 transcript	 as	 “God’s	 Sharia”.	 CAIR	 founder	 Omar	 Ahmad	 concurs	 with	 this,	
noting	that	the	Palestinians	were	fighting	“The	biggest	enemy	of	Islam.”	This	is	an	
important	 reminder	 that	 while	 CAIR	 was	 founded	 as	 part	 of	 the	 Palestine	
Committee	for	the	purpose	of	supporting	Hamas,	ultimately	broader	objectives,	i.e.	
imposing	Sharia,	 remained	 the	ultimate	goal	not	 contingent	upon	nationalist	 or	
ethnic	struggles.	
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This	 is	 followed	by	Omar	Ahmad’s	presentation.	Ahmad	weighs	 in	on	the	 issue	of	
cooperating	 with	 other	 Islamic	 organizations,	 notably	 the	 AMC,	 the	 American	
Muslim	Council,	founded	by	Holy	Land	Foundation	unindicted	co-conspirator	and	
convicted	 Al	 Qaeda	 fundraiser	 Adurrahman	 Alamoudi,	 and	 MAS,	 the	 Muslim	
American	Society	identified	by	federal	prosecutors	in	a	separate	trial	as	the	“overt	
arm”	of	the	Muslim	Brotherhood	in	the	United	States.	
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Ahmad	 also	mentions	 discussing	 issues	 with	Maher	 Hathout,	 the	 founder	 of	 the	
Islamic	Shura	Council	of	Southern	California	and	the	Muslim	Public	Affairs	Council	
(MPAC).	Ahmad	goes	on	to	name	MPAC	explicitly.36	Ahmad	also	suggests	a	wider	
political	 activism	 on	 Islamic	 issues	 in	 order	 to	 conceal	 and	 whitewash	 efforts	
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aimed	at	support	for	Islamists,	a	tactic	clearly	adopted	by	CAIR	in	the	years	that	
followed	the	Philly	Meeting.	
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Appendix III: Philly Meeting 7

In	addition	 to	 referencing	1993	World	Trade	Center	bombing	 conspirator	Omar	
Abdel	 Rahman,	 in	 this	 transcript	 Omar	 Ahmad	 describes	 the	 struggle	 involved	
with	the	formation	of	a	new	organization	(that	will	become	CAIR).		

Ahmad	 notes	 that	 while	 establishing	 new	 organizations	 is	 a	 simple	 task,	 the	
struggle	faced	by	the	Palestine	Committee	is	the	lack	of	available	supporters	with	
which	to	fill	the	positions.	

Ahmad	notes,	“Like	I	told	you,	go-ahead	start	a	new	organization	but	you	won't	be	
able	to	find	new	faces.	Do	we	have	hidden	faces	we	now	bring	up	to	light?	We	have	
what	 we	 have.	 I	 mean,	 we	 don't	 really	 have	 available	 people	 whom	 we	 could	
dedicate	for	the	work	we	want	to	hide.”	
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This	 reality	 mentioned	 by	 Ahmad	 would	 be	 a	 sticking	 point	 for	 CAIR,	 law	
enforcement	 and	 outside	 counterterrorism	 researchers	 would	 again	 and	 again	
note	 the	 recurrence	 of	 CAIR	 staff	 linked	 to	 Palestine	 Committee	 organizations,	
such	 as	 the	 Holy	 Land	 Foundation,	 Islamic	 Association	 of	 Palestine,	 or	 United	
Association	for	Studies	and	Research.	
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Appendix IV: Philly Meeting 12 

Philly	 Meeting	 12	 begins	 with	 back	 and	 forth	 over	 whether	 the	 assembled	
members	 should	 vote	 on	 the	 decision	 to	 expand	 the	 scope	 of	 the	 Islamic	
Association	 for	 Palestine	 (IAP)’s	 work	 into	 media	 issues.	 During	 the	 discussion	
Omar	Ahamd	warns	Abdel	Halim	AI	Ashqar	(identified	as	As:)	

“When	there	is	...	,	there	is	a	media	situation	and	a	situation	where	the	FBI	comes	
to	you	at	your	house	so	that	half	of	the	people	don't	attend	your	festival	and	tell	
you,	"I'm	afraid	to	attend	your	festival	because	there	is	talk	about	you".	This	is	the	
talk.	 Give	me	 two	 years	 while	 the	 situation	 remains	 like	 that	 and	 the	 Jews	 will	
come	 and	 ...	 Tomorrow,	 the	 Jews	 will	 use	 the	 media	 [and	 say],	 "The	 Islamic	
Association	for	Palestine	and	stuff.	It	does	this	and	that".	Not	a	single	person	will	
go	to	the	festival.”	

In	 fact	 CAIR	 would	 indeed	 serve	 to	 defend	 those	 investigated	 by	 the	 FBI	 for	
terrorism	ties,	including	Al-Ashqar,	just	as	Ahmad	had	warned.	When	Ashqar	was	
incarcerated	for	contempt	after	refusing	to	testify	before	a	grand	jury,	CAIR	wrote	
a	letter	to	the	judge	in	support	of	Ashqar’s	“positive	contributions	to	this	society.”	
Numerous	other	examples	of	CAIR	defending	terror	suspects	are	notable,	including	
convicted	Palestinian	Islamic	Jihad	leader	Sami	Al-Arian.37	
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Appendix V: Philly Meeting 16 
	
	
In	 Philly	 Meeting	 16,	 Nihad	 Awad	 is	 presenting	 about	 media	 aspects	 of	 the	
Palestine	 Committee’s	 work.	 In	 particular	 he	 discusses	 the	 nature	 of	 how	 to	
present	 their	 position	 in	 support	 of	 Hamas	 and	 in	 opposition	 to	 the	 peace	
agreement.	 This	 leads	 to	 a	 conversation,	 primarily	 between	 Nihad	 Awad	 and	
Omar	 Ahmad,	 with	 others	 chiming	 in	 as	 well,	 regarding	 how	 best	 to	 influence	
other	 Islamist	 organizations	 (which	had	an	American,	 rather	 than	a	Palestinian	
focus)	to	present	the	Hamas-approved	case	for	Palestine.	
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The	topic	drifts	into	how	best	to	hold	Islamic	organizations	accountable	to	Islamic	
jurisprudence	related	to	the	conflict,	with	Unidentified	Male	#	noting,		

“Therefore,	when	I	read	these	things,	these	are	[sic]	legal	matters,	people	will	have	
...	ul.	You	see?	So,	we	are	trying	to	ignore	the	legal	position	in	matters	in	favor	for	
political	hues.	This	is	what	is	ruining	things.”		
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CAIR	 founder	 Omar	 Ahmad	 responds	 by	 saying,	 “But,	 you	 still	 cannot	 show	 the	
legal	position	to	the	Americans...”		

The	 meeting	 participants	 are	 than	 recorded	 laughing	 as	 Unidentified	 Male	 #1	
notes	 that	 he	will	 not	 “be	 naïve	 enough	 to	 tell	 the	 Americans,	 “it	 is	my	 right	 to	
enslave	your	daughter,”	or	to	repeat	1993	World	Trade	Center	mastermind	Omar	
Abdel	 Rahman	 statement	 that	 “America	 is	 plunder	 for	 us”	 even	while	 he	 agrees	
“his	 words	 are	 correct.”	 CAIR	 executive	 Director	 Nihad	 Awad	 also	 weighs	 in,	 in	
support	of	Islamic	law.	

These	 statements	 are	 a	 reminder	 that	 while	 CAIR	 is	 aggressively	 engaged	 in	
opposing	 efforts	 to	 inform	 Americans	 about	 the	 nature	 of	 Sharia	 law	 and	 its	
incompatibility	 with	 the	 American	 constitutional	 system	 ultimately	 CAIR’s	
founders,	 and	 the	 Muslim	 Brotherhood	 network	 more	 broadly,	 continued	 to	
quietly	support	it.		
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Notes 

1		“Exhibit	Elbarasse	Search-5”	United	States	v.	Holy	Land	Foundation	for	Relief	and	Development	
(HLF)	et.al,	accessible	at	http://coop.txnd.uscourts.gov/judges/hlf2/09-25-
08/Elbarasse%20Search%205.pdf		
2	“Interview	under	Proffer	Agreement	1/06/05”	Federal	Bureau	of	Investigation,	(January	6,	2005),	
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